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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen enligt utskickat förslag med följande 

ändringar: 

• Ärende 3, Riktlinjer för representation, gåvor och annan uppvaktning från 

arbetsgivaren, kompletterades med reviderade handlingar den 14 juni. 

• Ärende 5, Sammanträdestider för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och 

kommunstyrelsens utskott 2025, kompletterades med reviderade handlingar 

den 14 juni. 

• Ärende 11, Förstärkt månadsrapport för Huddinge kommun april 2024, 

kompletterades med handlingar den 4 juni. 

• Ärende 12, Förstärkt månadsrapport för kommunstyrelsen april 2024, 

kompletterades med handlingar den 4 juni. 

• Ärende 13, Inriktningsärende 2025-2027, kompletterades med handlingar den 

5 juni och med reviderade handlingar den 14 juni. 

• Ärende 14, Översyn av kommunens finansiella mål, kompletterades med 

handlingar den 12 juni. 

• Ärende 15, Valärenden, har kompletterats med handlingar den 14 juni. 

• Ärende 16, Anmälan av delegationsbeslut, har kompletterats med handlingar 

den 14 juni. 

• Ärende 17, Meddelanden, har kompletterats med handlingar den 14 juni. 

• Ärende 23, Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun, JM AB och Vincero 

AB avseende planprogram för Segeltorps industriområde, har kompletterats 

med handlingar den 11 juni. 

• Ärende 29, Tilläggsavtal till exploateringsavtal mellan Huddinge kommun 

och Huddinge Samhällsfastigheter AB avseende möjlighet för exploatören att 

bygga ut allmän platsmark, har tillkommit på dagordningen den 10 juni. 

• Tomas Selin (C) anmäler ett nämndinitiativ som läggs till dagordningen som 

ärende 30, Entledigande av styrelseledamot. 

• Sara Heelge Vikmång (S) anmäler övrig information som ges under ärende 

28, Övriga frågor. 

  



 7 (53) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 19 juni 2024 

 
 
 

 

 
 

§ 2  Anmälan av jäv 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att följande personer anmäler jäv: 

• Emil Högberg (S) och Hampus Holmgren (M) anmäler jäv i ärende 27, 

Samverkansavtal för anläggande och drift av återvinningsstationer. 
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§ 3  Riktlinjer för representation, gåvor och annan 
uppvaktning från arbetsgivaren 

Diarienummer: KS-2023/2111 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Riktlinjer för representation, gåvor och annan uppvaktning från kommunen, 

enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 

7 maj 2024, antas. 

2. Beslutet enligt punkten 1 ovan ersätter kommunfullmäktiges beslut den 10 

februari 2014 § 11 gällande riktlinjer för representation, gåvor och annan 

uppvaktning från arbetsgivaren. 

3. Befintliga tillämpningsanvisningar antagna av kommunstyrelsens 

arbetsutskott den 19 maj 2017 § 26 upphävs. 

Sammanfattning 

Huddinge kommuns riktlinjer för representation, gåvor och annan uppvaktning 

från arbetsgivaren antogs av kommunfullmäktige den 10 februari 2014 § 11. 

Tillhörande tillämpningsanvisningar antogs av kommunstyrelsens arbetsutskott 

den 19 maj 2017 § 26. 

En översyn har gjorts av riktlinjerna, som nu föreslås ändras. Ändringen syftar till 

att innehållet i riktlinjerna är uppdaterade utifrån Inkomstskattelagen samt 

Skatteverkets allmänna råd och rättslig vägledning om representation samt att de 

överensstämmer med kommunens tillvägagångssätt för hantering av 

representation och gåvor. 

Förvaltningen föreslår att riktlinjer för representation, gåvor och annan 

uppvaktning från kommunen till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 

daterat den 7 maj 2024 antas. Därmed upphävs kommunfullmäktiges beslut den 

10 februari 2014 § 11 gällande riktlinjer för representation, gåvor och annan 

uppvaktning från arbetsgivaren. Förvaltningen föreslår vidare att befintliga 

tillämpningsanvisningar antagna av kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 

2017 § 26 upphävs. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 6 mars 2024 §3 återremitterades 

ärendet. Återremissen grundade sig på att förslaget till riktlinje inte bedömdes 

vara tillräckligt tydligt. Det efterfrågades också en omvärldsbevakning gällande 

regler för alkohol vid extern och intern representation i andra kommuner och 

regioner. 

I beredningen som skett efter återremissen har riktlinjen förtydligats i vad som 

gäller för medarbetare och förtroendevalda. Texten kring beslut och ansvar för 



 9 (53) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 19 juni 2024 

 
 
 

 

 
 

representation, uppvaktning och gåvor har förtydligats. Regler gällande alkohol 

kvarstår. 

Yrkanden 

Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla bilagt ändringsyrkande från Vänsterpartiet. 

Christian Stulen (HP) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot ändringsyrkandet från 

Vänsterpartiet och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilt yttrande 

Love Bergström (M) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 3  

2. Rev. 2024-06-13 Tjänsteutlåtande, KS, Riktlinjer för representation, gåvor 

och annan uppvaktning från kommunen  

3. Tjänsteutlåtande, KS, Riktlinjer för representation, gåvor och annan 

uppvaktning från kommunen  

4. Bilaga 1, KS, Riktlinjer för representation och gåvor och annan uppvaktning 

från kommunen  

5. Bilaga 2, KS, Jämförelse Riktlinjer för representation och gåvor och annan 

uppvaktning från kommunen 

Beslutet skickas till 

Samtliga nämnder  
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2023/2111.112 

YRKANDE
Kommunstyrelsen 

Ärende 3 Riktlinjer för representation, gåvor och annan 
uppvaktning från arbetsgivaren 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Riktlinjer för representation, gåvor och annan uppvaktning från 
arbetsgivare enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 7 maj 2024 antas med följande ändringar:

a) Meningen ”Kommundirektören eller kommunstyrelsens ordförande kan i

särskilda fall fatta beslut om undantag gällande alkoholhaltiga drycker vid

representation” under punkten 1, Representation, stryks.

b) Första meningen under punkten 2.1, Gåvor till anställda, får följande

lydelse: ”Gåvor som inte medför skatteplikt och får förekomma i Huddinge

kommun är julgåva till anställda samt minnesgåva efter 25 års anställning,

deltagande i kommunens dagliga verksamhet eller vid avgång i

pensionssyfte till medarbetare med varaktig anställning.”

2. Beslutet enligt punkten 1 ovan ersätter kommunfullmäktiges beslut den

10 februari 2014 § 11 gällande riktlinjer för representation, gåvor och annan

uppvaktning från arbetsgivaren.

3. Befintliga tillämpningsanvisningar antagna av kommunstyrelsens

arbetsutskott den 19 maj 2017 § 26 upphävs.

Bakgrund 

Över lag anser Vänsterpartiet att avvägningarna i riktlinjerna för 

representation, gåvor och annan uppvaktning från arbetsgivaren är bra och 

väl avvägda. Samtidigt menar vi att det finns en del åtgärder att göra för att 

inkludera fler personer och tillgänglighetsanpassa riktlinjerna.  

Enligt Folkhälsomyndigheten lider minst 300 000 svenskar av alkoholism. 

Detta är en stor andel av den svenska befolkningen. Att kommunen vid 

särskilda tillfällen, på beslut av kommunstyrelsens ordförande eller 

kommundirektören, kan bekosta inköp av alkohol känns inte speciellt 

betryggande. Huddinge kommun ska inte medverka till att personer som 

lider av alkoholism riskerar att återuppta ett aktivt missbruk. Vi förstår att 

ett glas bubbel vid en avtackning eller liknande kan vara ett uppskattat 

inslag. Samtidigt menar vi att riskerna är allt för stora. Vare sig 

kommunstyrelsens ordförande eller kommundirektören kan förväntas ha den 

personkännedom som krävs för att göra fullgoda bedömningar från fall till 

fall.  
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YRKANDE
Kommunstyrelsen 

Vidare tycker vi att det är viktigt att alla som jobbar i kommunen visas 

samma uppskattning. Detta ska även gälla personer som jobbar inom daglig 

verksamhet. Kommunens dagliga verksamhet omfattar personer i arbetsför 

ålder med olika typer av funktionsvariationer och dessa bör åtnjuta samma 

respekt och uppskattning från kommunen som alla övriga anställda och 

därför även tackas för långa och trogna arbetsinsatser, exempelvis 25-

årsjubileeum.   

Nujin Alacabek Robert Forsman 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2023/2111.112  

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 3 Riktlinjer för representation, gåvor och annan 
uppvaktning från kommunen 

Det är bra att riktlinjerna för representation, gåvor och annan uppvaktning 
uppdateras och moderniseras dels för att uppfylla lagkrav, dels för att vi ska 
kunna fortsätta arbetet med att stärka kommunens förtroende hos invånarna. 
 
En viktig del i att upprätthålla ett högt förtroende hos invånarna är att 
personerna som anställs inom organisationen är experter inom deras 
respektive område. Aktörerna inom offentlig sektor är rent generellt inte 
alltid de mest attraktiva arbetsgivarna. När man begränsar möjligheterna att 
uppvakta sina medarbetare finns risken att man blir en mindre attraktiv 
arbetsgivare. Det kan handla om att ge en blomma eller tårta till en 
avdelning som lyckats med det omöjliga. Det kan handla om att personer 
som slitit ett helt år inom äldreomsorgen för att göra någon annans liv bättre 
förtjänar ett glas vin på en eventuell julmiddag.   

Det är viktigt att det finns riktlinjer som motverkar korruption och 
olämpliga situationer men samtidigt måste det vara möjligt att kunna 
uppvakta medarbetare eller avdelningar för insatser och bragder man uppnår 
i arbetet. För oss är det viktigt att den möjligheten finns kvar så att 
Huddinge kan fortsätta vara en kommun som uppskattar och värnar 
personalen.  

 

 

Love Bergström (M)  Hampus Holmgren (M) 
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§ 4  Samverkansöverenskommelse för regionala Energi- och 
klimatrådgivningen i Stockholms län 

Diarienummer: KS-2024/751 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 7 

maj 2024 godkänns förslaget till ny samverkansöverenskommelse för den 

regionala Energi- och klimatrådgivningen i Stockholms län.  

Sammanfattning 

Huddinge kommun har fått ett reviderat förslag till ny 

samverkansöverenskommelse på remiss för perioden 2026 – 2029. Flera av 

ändringarna innebär förenklingar och förtydliganden. Vidare föreslås ett antal 

ändringar i datadelningsavtalet som Huddinge kommuns dataskyddsombud varit 

med om att ta fram. 

Kommunstyrelsens förvaltning har tagit del av natur- och stadsmiljönämndens 

beslut, den 15 februari 2024, gällande datadelningsavtalet samt haft dialog med 

miljö- och bygglovsförvaltningen om ändringsförslagen i den regionala 

samverkansöverenskommelsen. 

Förvaltningen föreslår att förslaget till ny samverkansöverenskommelse för den 

regionala Energi- och klimatrådgivningen i Stockholms län godkänns.  

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 4  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Samverkansöverenskommelse för regionala Energi- 

och klimatrådgivningen i Stockholms län  

3. Bilaga 1, KS, Förslag på ny samverkansöverenskommelse  

4. Bilaga 2, KS, Datadelningsavtal  

5. Bilaga 3, KS, Natur- och stadsmiljönämndens beslut den 15 februari 2024 § 

12 

Beslutet skickas till 

Natur- och stadsmiljönämnden 

Storsthlm  
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§ 5  Sammanträdestider för kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och kommunstyrelsens utskott 2025 

Diarienummer: KS-2024/801 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Sammanträdestider för kommunfullmäktige år 2025 fastställs i enlighet med 

bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 april 

2024. 

Kommunstyrelsens beslut 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förvaltnings förslag till sammanträdestider för 

kommunfullmäktige, fastställs sammanträdestider för kommunstyrelsen och 

kommunstyrelsens utskott år 2025 i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 april 2024. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens förvaltning har utarbetat ett förslag till sammanträdestider för 

kommunfullmäktige, kommunstyrelsen, kommunstyrelsens klimat- och 

miljöutskott, kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott och kommunstyrelsens 

arbetsutskott för år 2025. Förslaget har utarbetats med hänsyn till de ekonomiska 

processerna i Huddinge kommun. 

I bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 30 april 

2024, framgår sammanträdesdag, tid och plats för respektive organ. 

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att bifalla förvaltningens förslag till beslut samt att kommunstyrelsen för egen del 

bifaller förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 5  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Sammanträdestider för kommunfullmäktige, 

kommunstyrelsen och kommunstyrelsens utskott 2025  

3. Rev. 2024-06-13 Bilaga 1, KS, Sammanträdestider för kommunfullmäktige, 

kommunstyrelsen och kommunstyrelsens utskott 2025  

4. Bilaga 1, KS, Sammanträdestider för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen 

och kommunstyrelsens utskott 2025 

Beslutet skickas till 

Samtliga nämnder  
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§ 6  Säkerhetsprövning av ledamöter och ersättare i 
krisledningsnämnden – svar på motion av Felix Byström 
(SD) och Sven Pernils (SD) 

Diarienummer: KS-2023/379 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande, daterat den 24 april 2024, ska motionen avslås. 

Sammanfattning 

Felix Byström och Sven Pernils, båda (SD), har lämnat en motion där de föreslår 

att förtroendevalda i krisledningsnämnden, som utgörs av kommunstyrelsens 

arbetsutskott, ska säkerhetsprövas utifrån sina uppdrag för Huddinge kommun. 

Ärendet återremitterades till kommunstyrelsen för komplettering, efter beslut om 

minoritetsåterremiss i kommunfullmäktige den 11 december 2023. Som motiv till 

återremissen angavs att ärendet skulle kompletteras med slutsatserna från den 

uppdatering av kommunens säkerhetsskyddsanalys som enligt tidigare 

tjänstutlåtande skulle genomföras under hösten. 

Säkerhetsskyddschefen har sedan återremissen givit en presentation av grunderna 

i säkerhetsskydd för gruppledarna. 

Säkerhetsskyddsanalysen har uppdaterats och resultatet medför inte behov av 

säkerhetsprövning av krisledningsnämnd, något som är ett krav för att få 

registerkontrollera förtroendevalda enligt ett PM från Säpo gällande denna fråga.  

Med anledning av att personalsäkerhetsåtgärden säkerhetsprövning i detta fall inte 

kan anses stå i proportion till det integritetsintrång det medför hos den enskilde, 

förordar kommunstyrelsens förvaltning att satsa på utbildning och 

medvetandegörande kring säkerhetsskydd som åtgärd för att nå en god standard 

på personalsäkerhet. Detta kan komma att ändras om säkerhetsskyddsanalysen vid 

uppdatering visar sig innehålla andra kriterier som medför behov av 

säkerhetsprövning av ledamöterna i krisledningsnämnden i denna roll. 

Mot bakgrund till ovanstående bör motionen avslås.  

Yrkanden 

Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Särskilt yttrande 

Felix Byström (SD) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 
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Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Carl-Otto Engberg (L) anmäler 

ett gemensamt särskilt yttrande. Till justeringen har det inte inkommit något 

särskilt yttrande och därför finns inte något bilagt.  

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 6  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Säkerhetsprövning av ledamöter och ersättare i 

krisledningsnämnden – svar på motion  

3. Bilaga 1, KS, Motionen  

4. Bilaga 2, KS, Riktlinjer för säkerhetsskydd i Huddinge kommun  

5. Bilaga 3, KS, Säkerhetspolisens PM avseende säkerhetsprövning av 

förtroendevalda 

  



1 (1) 

Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2023/379 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 6 Säkerhetsprövning av ledamöter och ersättare i 
krisledningsnämnden – svar på motion av Felix Byström 
(SD) och Sven Pernils (SD) 

Förvaltningens tjänsteutlåtande saknade en del nödvändig information vid 
ärendets första behandling i kommunfullmäktige då slutsatserna från den 
uppdaterade säkerhetsskyddsanalysen ännu inte var sammanställda varpå 
Sverigedemokraterna föreslog att ärendet skulle återremitteras. Så har nu skett. 

I det uppdaterade utlåtandet framgår att förvaltningen gör bedömningen att 
säkerhetsprövning av ledamöter av förtroendevalda i krisledningsnämnden inte 
behövs. Detta ställer sig Sverigedemokraterna något skeptiska till. 

I tider av krig och kris är det viktigt att kommunen har ett fungerande 
säkerhetsskydd. Det är även viktigt att det finns en tydlig demokratisk förankring i 
kristider. Krisledningsnämnden i Huddinge utgörs av kommunstyrelsens 
arbetsutskott och utgör det ledande politiska organet om kommunen drabbas av 
en extraordinär händelse och nämnden i och med detta träder i funktion. Med 
extraordinär händelse avses en sådan händelse som avviker från det normala, 
innebär en allvarlig störning eller överhängande risk för en allvarlig störning i 
viktiga samhällsfunktioner och kräver skyndsamma insatser av kommunen. 

Vid en sådan händelse saknar dock krisledningsnämnden i dag möjlighet att ta del 
av säkerhetsskyddsklassificerade uppgifter. Vilket innebär att om en situation 
uppstår där säkerhetsskyddsklassificerade uppgifter ligger till grund för ett beslut 
som krisledningsnämnden behöver fatta, så kan inte krisledningsnämnden fatta 
ett välavvägt beslut. 

Även om det är Sverigedemokraternas fortsatta uppfattning att ledamöter och 
ersättare i krisledningsnämnden bör säkerhetsprövas så instämmer vi i 
förvaltningens tjänsteutlåtande om att det medför ett integritetsintrång hos den 
enskilde. Om ett beslut om säkerhetsprövning för redan valda ledamöter och 
ersättare ska fattas ser vi det som naturligt att det sker med ett brett stöd. Ett 
sådant stöd saknas i dag varpå vi inte reserverar oss mot beslutet att avslå 
motionen. 

Inför kommande mandatperiod, med val av ny krisledningsnämnd, ser vi det 
däremot som en självklarhet att de föreslagna ledamöterna och ersättare ska 
genomgå en säkerhetsprövning. 

Felix Byström  Martin Nigals 

Sverigedemokraterna Sverigedemokraterna 
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§ 7  Stärka kommunens beredskap för kriser och krig - svar på 
motion av Gunilla Helmerson (M) och Cecilia Sundberg 
(M) 

Diarienummer: KS-2023/2195 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande, daterat den 7 maj 2024, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Den 9 oktober 2023 väckte Gunilla Helmerson (M) och Cecilia Sundberg (M) en 

motion om att stärka kommunens beredskap för kriser och krig. 

Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en åtgärdsplan i syfte att stärka 

kommunens beredskap för kriser och krig. 

Kommunen har i slutet av år 2023 tagit fram och beslutat om Riktlinje för civil 

beredskap i Huddinge kommun 2024–2027 (KS-2023/2129), Plan för allvarliga 

händelser (KS-2024/96) samt Utbildnings- och övningsplan 2024–2027 (KS- 

2024/96) vilka innehåller åtgärder i syfte att stärka kommunens beredskap för 

kriser och krig. Vidare pågår på KSF Trygghets- och säkerhetssektionen, arbete 

med att ta fram ett fyraårigt program för trygghet och säkerhet vilket kommer att 

lyftas för beslut till Kommunfullmäktige. 

Kommunstyrelsens förvaltning konstaterar att det finns framtagna och beslutade 

styrdokument som beskriver åtgärder som planeras under perioden 2024–2027.  

Mot bakgrund av detta föreslår förvaltningen att motionen ska anses vara 

besvarad. 

Yrkanden 

Love Bergström (M) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla motionen. 

Aza Cheragwandi (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Love Bergströms (M) 

bifallsyrkande till motionen och finner att kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservationer 

Love Bergström (M) och Hampus Holmgren (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Love Bergströms (M) bifallsyrkande till motionen. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 7  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Stärka kommunens beredskap för kriser och krig – svar 

på motion  

3. Bilaga 1, KS, Motionen 
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§ 8  Införa bokbuss - svar på motion av Love Bergström, Anna 
Bredin och Linda von Fircks (samtliga M) 

Diarienummer: KS-2023/2443 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande, daterat den 7 maj 2024, anses motionen besvarad.  

Sammanfattning 

Den 6 november 2023 väckte Love Bergström, Anna Bredin och Linda von Fircks 

(samtliga M) en motion om att införa bokbuss i Huddinge (bilaga 1).  

Motionärerna yrkar att kommunen inför bokbuss, i syfte att utöka tillgången till 

biblioteksverksamhet och skapa möjlighet för fler Huddingebor att ta del av 

bibliotekens utbud inklusive ”bildning, upplysning, utbildning och forskning samt 

kulturell verksamhet i övrigt”. 

Kultur- och fritidsnämnden menar i sitt remissvar att frågan om en bokbuss ska 

omhändertas i det strukturprogram som arbetas fram under 2024. Nämnden menar 

därför att motionen ska anses besvarad.  

Kommunstyrelsens förvaltning anser att resultatet av den strukturutredning som 

kultur- och fritidsnämnden redovisar bör inväntas innan ett ställningstagande 

kring om bokbuss-verksamhet ska bedrivas i Huddinge.  

Yrkanden 

Love Bergström (M) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen 

föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Love Bergströms (M) 

och Carl-Otto Engbergs (L) bifallsyrkande till motionen och finner att 

kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag 

till beslut. 

Reservationer 

Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M) och Carl-Otto Engberg (L) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för Love Bergströms (M) och Carl-Otto 

Engbergs (L) bifallsyrkande till motionen. 
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Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 8  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Införa bokbuss – svar på motion  

3. Bilaga 1, KS, Motionen  

4. Bilaga 2, KS, Kultur- och fritidsnämndens remissvar 

Beslutet skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 

  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2023/2443.119 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 8 Införa bokbuss – svar på motion av Love 
Bergström, Anna Bredin och Linda von Fircks (samtliga M) 

Huddinge är en stor kommun om man ser till de geografiska 
förutsättningarna. Tillgången till folkbibliotekets verksamhet är viktig och 
ska i så stor utsträckning som möjligt vara lika stor oavsett var i kommunen 
man bor. Samtidigt vet vi att det finns delar av kommunen som inte lämpar 
sig för att etablera folkbibliotek på grund av att besöksunderlaget är för lågt. 
I dessa områden menar vi från Vänsterpartiets sida att en bokbuss skulle 
kunna vara ett bra komplement för att öka medborgarnas tillgång till 
biblioteksverksamhet.  
 
En bokbuss har flera fördelar eftersom den tack vare sin mobilitet också kan 
besöka exempelvis förskolor och äldreboenden för att öka tillgängligheten 
även i sådana miljöer. Samtidigt menar vi att en bokbuss bör ses som ett 
komplement till övrig biblioteksverksamhet. Vänsterpartiet vill även fortsatt 
se ett bibliotek i Trångsund och vi anser att alla kommundelar i Huddinge 
kommun ska ha en egen biblioteksfilial. 
 
Vi ser fram emot ett förtydligande i det kommande strukturprogrammet där 
det tydliggörs att en bokbuss kommer att införas i Huddinge. 
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 9  Inför Bostad Först som norm i Huddinge kommuns arbete 
mot hemlöshet - svar på motion av Karl Henriksson (KD) 

Diarienummer: KS-2023/1890 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 7 

maj 2024, anses motionen besvarad.  

Sammanfattning 

Karl Henriksson (KD) har den 4 september 2023 väckt en motion i 

kommunfullmäktige där han yrkar på ett införande av Bostad Först som norm i 

kommunens arbete mot hemlöshet.  

Bostad Först är en metod som är utformad för långvarigt hemlösa personer med 

en samsjuklighet, det vill säga en kombination av beroende, psykisk ohälsa eller 

sjukdom. Insatsen syftar till att individen ska erbjudas stöd för att kunna behålla 

sitt boende. 

Kommunfullmäktige har i Mål och budget 2024 gett socialnämnden och 

gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden uppdraget att utreda förutsättningar och 

möjligheter för ett genomförande av Bostad Först.  

Socialförvaltningen har tillsammans med gymnasie- och 

arbetsmarknadsförvaltningen genomfört en förstudie för att se över 

förutsättningarna att införa Bostad Först. Bedömningen från förstudien var att rätt 

förutsättningar för implementeringen modellen Bostad Först finns. Mot bakgrund 

av förstudien fattade socialnämnden beslut om att införa Bostad Först.  

Förvaltningen föreslår att motionen ska anses besvarad.  

Yrkanden 

Karl Henriksson (KD), Love Bergström (M) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar att 

kommunstyrelsen bifaller bilagt tilläggsyrkande från Moderaterna, Liberalerna 

och Kristdemokraterna. 

Aza Cheragwandi (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla förvaltningens förslag till beslut samt att kommunstyrelsen avslår 

tilläggsyrkandet från Moderaterna med flera. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla förvaltningens förslag till beslut och finner att så är fallet. 
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Ordföranden ställer därefter tilläggsyrkandet från Moderaterna med flera mot 

avslag och bifall och finner att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 

Reservationer 

Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Carl-Otto Engberg (L) och Karl 

Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för tilläggsyrkandet från 

Moderaterna med flera. 

Särskilt yttrande 

Cecilia Nordin (DP), Aza Cheragwandi (S) och Nujin Alacabek (V) anmäler 

varsitt särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 9  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Inför Bostad Först som norm i Huddinge kommuns 

arbete mot hemlöshet - svar på motion  

3. Bilaga 1, KS, Motionen  

4. Bilaga 2, Socialnämndens remissvar  

5. Bilaga 3, KS, Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens remissvar 

Beslutet skickas till 

Socialnämnden 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 

  



Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS 2023/1890.119 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

1 (1) 

Ärende 9 Inför Bostad Först som norm i Huddinge 
kommuns arbete mot hemlöshet – svar på motion av Karl 
Henriksson (KD) 

Förslag till tilläggsbeslut 

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att genomföra en reserverad 

upphandling av idéburen organisation för implementering av Bostad Först. 

Motivering 

Sedan Karl Henriksson (KD) i september 2023 lämnade in motionen om att 

införa Bostad Först som norm i Huddinge kommuns arbete mot hemlöshet 

har ett arbete påbörjats. I november 2023 beslutade kommunfullmäktige att 

ge socialnämnden och gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden i uppdrag att 

utreda förutsättningar och möjligheter för ett genomförande av Bostad Först. 

Efter att socialförvaltningen tillsammans med gymnasie- och 

arbetsmarknadsförvaltningen genomfört en utredning fattade socialnämnden 

beslut att införa insatsen Bostad Först. 

Vi välkomnar de steg som hittills genomförts för att förverkliga motionens 

ambitioner. Nästa steg bör som vi ser det vara att genomföra en upphandling 

för att implementera modellen i Huddinge kommun. Det finns flera 

välrenommerade idéburna organisationer som arbetar med detta, till exempel 

Stockholms Stadsmission och Skyddsvärnet. Vi föreslår därför att en så 

kallad reserverad upphandling till idéburna organisationer genomförs. 

Love Bergström (M) Carl-Otto Engberg (L) Karl Henriksson (KD) 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2023/1890.119 

Ärende 9 Inför Bostad Först som norm i Huddinge 
kommuns arbete  mot hemlöshet - svar på motion av Karl 
Henriksson (KD) 

Socialtjänstens främsta uppdrag är att skapa trygga och stabila 

levnadsförhållanden för Huddinges mest utsatta. Huddinges socialtjänst 

arbetar utifrån socialtjänstlagens förpliktande skrivelser för att stärka 

Huddingebornas egenmakt, för att bidra till skapandet av stabila familjer och 

en trygg uppväxt för alla barn, samt för att hjälpa de som lever med beroende 

att lämna missbruket bakom sig. 

Mittenstyret prioriterar det förebyggande arbetet och de tidiga insatserna.  

Samtidigt fortgår vår socialtjänsts omställning till en evidensbaserad första- 

och andra linjens socialtjänst. Bostad Först är en sådan beprövad metod med 

evidensbaserade resultat. Modellen introducerades för över 30 år sedan i New 

York, och utgår ifrån principen att en egen bostad är en mänsklig rättighet 

och att frågan om bostad och behandling ska behandlas separat.  

Bostad Först är utformad för personer som behöver ett omfattande stöd för 

att komma ur hemlöshet, såsom personer som är hemlösa och som samtidigt 

lider av psykisk sjukdom, har missbruksproblem eller 

funktionsnedsättningar. Metoden bygger på att dessa får tillgång till en 

bostad utan föregående krav på nykterhet och drogfrihet, för att på så 

vis med ett tryggt hem som utgångspunkt göra det enklare att med 

stödinsatser och vård få hjälp att lämna missbruket.  

Därför gav Mittenstyret socialförvaltningen och gymnasie- och 

arbetsmarknadsförvaltningen i uppdrag att utreda förutsättningar och 

möjligheter för införandet av Bostad Först som metod i Huddinge kommun. 

Förvaltningarnas förstudie visade att Huddinge kommun har rätt 

förutsättningar för att implementera metoden som en evidensbaserad insats 

som kommer att hjälpa hemlösa Huddingebor som lever med samsjuklighet. 

Därför lade Mittenstyret i socialnämnden ett ordförandeförslag i syfte att 

implementera Bostad Först som insats, vilket bifölls med bred enighet av 

socialnämnden.  

I socialförvaltningens och gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens 

utredning undersöktes både alternativet att bedriva insatsen i egen regi, och 

möjligheten att upphandla insatsen av andra aktörer såsom Stockholms 

Stadsmission. Utredningen visade att kötiderna för placering i externa 

aktörers insatser var långa och kunde uppgå till uppemot ett år. Samtidigt 

visade utredningen att kostnaderna för placering hos andra aktörer skulle bli 

dubbelt så höga och omfatta hälften så många individer jämfört med att 
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anställa en medarbetare inom vår individ- och familjeomsorg som leder 

insatserna.  

Dessutom kan de Huddingebor som berörs av insatserna även gynnas av de 

förstärkta möjligheter som finns till samverkan inom kommunkoncernen 

genom den bostadssociala överenskommelsen mellan kommunen och Huge 

Bostäder. Att kunna samordna olika insatser från såväl individ- och 

familjeomsorgen som gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen snabbt 

och samtidigt är ofta en grundläggande förutsättning för att dessa individer 

inte bara ska få tak över huvudet, utan också få de insatser de har rätt till och 

som krävs för att kunna ställa om och leva hälsosamma och lyckliga liv. 

I Huddinge kommun finns ett antal individer som lever med beroende på våra 

gator och som tar del av olika akutinsatser såsom placeringar på HVB eller 

stödboenden som ofta är kortvariga, kostsamma och som i många fall slutar i 

förtid på grund av återfall i missbruk.  

I grund och botten handlar Bostad Först om medmänniskors rätt till tak över 

huvudet och till ett eget hem. Det innebär en ny möjlighet för dessa ofta svårt 

sjuka Huddingebor att skaffa sig en stabil bostad samtidigt som stödinsatser 

från hälso- och sjukvården och från socialtjänst bidrar till att dessa individer 

kan lämna ett liv bestående av missbruk, extrem utsatthet och hemlöshet. 

För Mittenstyret, 

Sara Heelge Vikmång (S) Tomas Selin (C) 

Anders Lönroth (MP)  Christian Stulen (HP) 
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Datum: 2024-06-19  

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 9 Inför Bostad Först som norm i Huddinge 
kommuns arbete mot hemlöshet – svar på motion av Karl 
Henriksson 

Drevvikenpartiet anser att förslaget om Bostad Först har potential, men 

lämnar frågetecken om hur det skall fungera i praktiken. I de kommuner 

som upplägget har fungerat bra, t.ex. Stockholm och Örebro, är det 

civilsamhället som har drivit verksamheten i from av Stadsmissionen och 

Verdandi. Det skulle kunna fungera även här i Huddinge om intresset finns 

från civilsamhället. 

Men, rättvisefrågor uppstår om en utvald grupp får tillgång till bostad i 

förväg. Detta då andra medborgare får vänta uppemot 10 år i 

Stockholmsområdet för ett bostadskontrakt, då bostadsbristen är ytterst 

påtaglig här. 

Cecilia Nordin (DP) 

Oppositionsråd 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2023/1890.119 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 9 Inför Bostad Först som norm i Huddinge 
kommuns arbete mot hemlöshet – svar på motion av Karl 
Henriksson (KD) 

2018 lade Vänsterpartiet fram en motion om att införa en så kallad Tak över 
huvudet-garanti i Huddinge i likhet med den som redan fanns på plats i 
Stockholm stad. Motionen avslogs av det dåvarande högerstyret. 
Vänsterpartiet har också alltid varit anhängare av att Huddinge ska införa 
modellen Bostad först.  
 
Det gläder oss att Huddinge kommun nu har valt att införa modellen Bostad 
först. Det som är intressant i sammanhanget är att Kristdemokraterna, som 
var emot så väl Tak över huvudet-garantin när de styrde Huddinge kommun 
och som i styrande position inte införde Bostad först, nu plötsligt ändrat sig 
och vill ta de hemlösas situation på allvar. För oss är det en välkommen 
omsvängning av en politik som när man satt i den borgerliga 
minoritetskoalitionen lämnade hemlösa i sticket.  
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 10  Förslag på alternativa lösningar för framtida organisation 
av kommunens fastighetsförvaltning 

Diarienummer: KS-2022/1216 

Kommunstyrelsens beslut 

1. De kommunalt direktägda fastigheterna enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande den 7 maj 2024 ska fastighetsförvaltas av 

Huddinge Samhällsfastigheter AB. 

2. Beställarfunktionen gentemot Huddinge Samhällsfastigheter AB avseende de 

angivna fastigheterna ska placeras inom kommunstyrelsens förvaltning. 

3. Kommundirektören ska senast den 31 december 2024 ingå 

fastighetsförvaltningsavtal med Huddinge Samhällsfastigheter AB avseende 

de angivna fastigheterna. 

4. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram en portfölj- och tillgångsstrategi 

avseende de angivna fastigheterna samt återkomma med en redovisning av 

uppdraget senast under det första kvartalet 2025. 

5. Beslut enligt punkt 1 och 2 ersätter beslut i kommunstyrelsen den 23 

november 2016 § 31 angående upphandling av förvaltning av fastighetsobjekt 

och bostadsrätter (KS-2016/2331). 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens förvaltning har fått i uppdrag att återkomma med förslag på 

alternativa lösningar på framtida fastighetsförvaltningsorganisation. Riktlinjer för 

fastighetsinnehav anger att parallella organisationer ska undvikas och att 

kommunen ska sträva efter att hanteringen av fastighetsförvaltning ska vara 

samlad, strukturerad och koncentrerad. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår en 

samlad fastighetsförvaltning inom kommunkoncernen hos Huddinge 

Samhällsfastigheter AB som redan idag har en professionell och fungerande 

förvaltningsorganisation. För att bolaget ska kunna utföra 

fastighetsförvaltningstjänster åt kommunen föreslås parterna ingå ett fastighets-

förvaltningsavtal som ska reglera den tekniska, administrativa och ekonomiska 

förvaltningen av de i bilaga 1 redovisade fastigheterna.  För att säkerställa en 

tydlig motpart gentemot bolaget behöver kommunens beställarfunktion 

struktureras och organiseras på ett sätt som säkerställer att kommunens behov 

tillgodoses på alla plan. Kommundirektören föreslås få i uppdrag att säkerställa 

beställarfunktionens organisation inom kommunstyrelsens förvaltning samt ta 

fram en portfölj- och tillgångsstrategi. 

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 

till beslut. 

Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 
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Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 10  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Förslag på alternativa lösningar för framtida 

organisation av kommunens fastighetsförvaltning  

3. Bilaga 1, KS, Objektslista fastigheter 

Beslutet skickas till 

Samtliga nämnder och bolag 

  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2022/1216 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 10 Förslag på alternativa lösningar för framtida 
organisation av kommunens fastighetsförvaltning 

Vi menar att det finns tydliga poänger med att ha en samordnad organisation 
för kommunens fastighetsförvaltning. Att lägga denna under Huddinge 
Samhällsfastigheter AB tycker vi är rimligt eftersom kompetensen finns i 
bolaget och kan kompletteras ytterligare.  
 
Vi noterar att det finns en stor mångfald av fastigheter som omfattas av det 
nya förslaget till organisation för fastighetsförvaltning. I det sammanhanget 
vill vi poängtera att det är viktigt att det finns en tydlig plan för att 
kompetensförsörja den nya organisationen även gällande byggnadsvård för 
äldre fastigheter. 
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 11  Förstärkt månadsrapport för Huddinge kommun april 
2024 

Diarienummer: KS-2024/18 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Förstärkt månadsrapport för Huddinge kommun per 30 april 2024, bilaga 1 

till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24 maj 2024, 

godkänns. 

2. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens ram minskar med 10 mnkr till följd 

av för hög löne- och hyreskompensation i Mål och budget 2024. 

3. Natur- och stadsmiljönämnden tilldelas ytterligare 0,9 mnkr 2024 för att 

bekämpa invasiva arter. Medel tas från reserverade medel för invasiva arter. 

4. Kultur- och fritidsnämnden tilldelas 685 tkr för höjd hyra för Fleminghallen. 

Medel tas från reserverade medel för tillkommande lokaler. 

5. Förskolenämnden tilldelas 6,2 mnkr i kompensation för avvecklingskostnader 

avseende förskolorna Kvarnängen och Fjällbacken. Medel tas från 

reserverade medel för tillkommande lokaler. 

6. Kultur- och fritidsnämnden tilldelas 2,5 mnkr i tillfällig ramökning2024, 

varav 1,5 mnkr för fritids- och lovaktiviteter, 0,5 mnkr för fleraktiviteter för 

äldre på biblioteken och i föreningslivet och 0,5 mnkr för stärkt 

föreningsbidrag till prioriterade geografiska områden. 

7. Natur- och stadsmiljönämnden tilldelas 6,1 mnkr i tillfällig ramökning2024, 

varav 3 mnkr för utökat underhåll av grönområden, 2 mnkr förutökat 

underhåll och gång- och cykelvägnätet samt 1,1 mnkr för attöka 

tillgängligheten i Huddinges naturreservat. 

8. Finansiering för beslutspunkt 6 och 7 sker genom att reserverade medel för 

oförutsett minskas med 8,6 mnkr. 

Sammanfattning 

Resultatet uppgår per april till 84 miljoner kronor, eller 3,3 procent, enligt det 

finansiella målet (resultat exklusive exploaterings- och realisationsvinster). Verk-

samhetens nettokostnader har totalt sett ökat med närmare 9 procent, medan 

skatter, generella statsbidrag och kommunalekonomisk utjämning har ökat med 4 

procent. Hälften av resultatet förklaras främst av icke använda reserverade medel, 

nämndernas resultat utgör 33 mnkr och finansnettot är 23 mnkr högre än 

budgeterat. Bland de poster med negativ avvikelse märks framför allt pensions-

kostnader med 36 mnkr. Exploateringsintäkterna har varit låga under första 

tertialet (7 mnkr), vilket motsvarar 25 procent av dess budgeterade intäkter.  

I helårsprognosen enligt kommunens ekonomiska mål prognostiseras ett utfall på 

140 mnkr, motsvarande 1,9 procent av skatt, generella statsbidrag och utjämning 

(det finansiella målet), vilket är 65 mnkr mer än budgeterat. Nämnderna räknar i 

sina helårsprognoser med ett negativt utfall mot budget på 2 mnkr. Socialnämnden 

och gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden prognostiserar överskott på 14 
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respektive 25 mnkr. Prognosen för förskolenämnden (FSN) visar ett underskott på 

22 mnkr (2,2 procent av budget). Vård- och omsorgsnämnden (VON) 

prognostiserar ett underskott på 23 mnkr (1,6 procent), bland annat beroende på 

en hög kostnadsökning inom LSS-verksamhet. Gemensamt för de båda 

nämnderna (FSN och VON) är att verksamheten i egen regi prognosticerar större 

underskott. 

Investeringsramarnas nyttjandegrad för perioden är relativt låg (60 procent). 

Enligt prognosen förväntas den öka till 88 procent för helåret. 

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut samt 

bifall till bilagt ordförandeförslag. 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 

Beslutsgång 

Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Cecilia Nordin (DP), Karl 

Henriksson (KD) och Carl-Otto Engberg (L) meddelar att de inte deltar i beslutet 

avseende beslutspunkt 6-8. 

Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag till 

beslut och finner att så är fallet. 

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen bifaller ordförandeförslaget och 

finner att så är fallet. 

Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V) och Karl Henriksson (KD) anmäler varsitt särskilt yttrande 

som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 11  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Förstärkt månadsrapport för Huddinge kommun april 

2024  

3. Bilaga 1, KS, Förstärkt månadsrapport för Huddinge kommun per 30 april 

2024  

4. Bilaga 2, KS, Uppföljning av plan för samhällsbyggnad 

Beslutet skickas till 

Samtliga nämnder 

Kommunstyrelsens ekonomiavdelning 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/18.182 

Förstärkt månadsrapport för Huddinge kommun april 2024 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kultur- och fritidsnämnden tilldelas 2,5 mnkr i tillfällig ramökning

2024, varav 1,5 mnkr för fritids- och lovaktiviteter, 0,5 mnkr för fler

aktiviteter för äldre på biblioteken och i föreningslivet och 0,5 mnkr

för stärkt föreningsbidrag till prioriterade geografiska områden.

2. Natur- och stadsmiljönämnden tilldelas 6,1 mnkr i tillfällig ramökning

2024, varav 3 mnkr för utökat underhåll av grönområden, 2 mnkr för

utökat underhåll och gång- och cykelvägnätet samt 1,1 mnkr för att

öka tillgängligheten i Huddinges naturreservat.

3. Finansiering sker genom att reserverade medel för oförutsett minskas

med 8,6 mnkr.

Sammanfattning 

Månadsrapporten är i huvudsak en ekonomisk uppföljning utifrån fastställd 

mål och budget. Men under årets gång kan det finnas anledning att utifrån 

nuläget justera vissa inriktningar, ramar och satsningar i budgeten, för att öka 

måluppfyllelsen för de mål som fullmäktige redan har fastställt. Givet det 

överskott som redogörs för i månadsrapporten föreslås ett antal justeringar 

som syftar till att öka måluppfyllelsen för en mer meningsfull fritid, 

äldrevänlig kommun och trivsamma och trygga utemiljöer. Mittenstyret 

lämnar därför ovanstående förslag till satsningar i kommunens 

månadsrapport per per april 2024 med motivering enligt nedan. 

En jämlik och meningsfull fritid 

En aktiv och meningsfull fritid är en av de viktigaste skyddsfaktorerna 

för barn och unga. Det kan exempelvis bidra till ökad självkänsla, 

utvecklade förmågor och tillit till andra, vilket i sin tur kan bidra till att 

kompensera för svagare förutsättningar under uppväxten i övrigt. 

Samtidigt är många riskfaktorer särskilt aktuella för barn och 

ungdomar just på fritiden, exempelvis under sommarlovet, då de i högre 

grad vistas i riskmiljöer.  

Studier visar att andelen med låg aktiv fritid är högre bland barn och unga i 

socioekonomiskt svaga områden. Simkunnighet är också en viktig 

förutsättning för fullständiga grundskolebetyg och skolans simundervisning 

räcker inte alltid till för att ge all den vattenvana som krävs för att vara säker 

och trygg i vatten. Som en del i det preventiva arbetet är det därför viktigt 

att arbeta med likvärdig tillgång till aktiviteter på barns fria tid i hela 

kommunen, 
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särskilt i kommunens socioekonomiskt svagare områden. Budgeten för 

fritids- och lovaktiviteter föreslås därför utökas med 1,5 mnkr. 

Huddinge ska vara en äldrevänlig kommun och äldreperspektivet ska därför 

vara en självklart del i arbetet för ökad social hållbarhet. Inte minst kulturen 

kan bidra till ett hälsosamt åldrande genom sin positiva verkan på såväl 

fysisk, psykisk, social och existentiell hälsa hos äldre. Därför föreslås att 0,5 

mnkr tillskjuts för fler aktiviteter för äldre på biblioteken och i 

föreningslivet. 

Ett trivsamt och tryggt Huddinge 

Huddinge ska ta ett tydligare strategiskt grepp över det brottsförebyggande 

och trygghetsskapande arbetet. Natur- och stadsmiljönämndens bidrar 

till detta genom att bland annat sköta om kommunens gator, vägar, 

parker, lekplatser och grönområden, samt kommunens många 

naturreservat. Attraktiva och väl omhändertagna utemiljöer bidrar till att 

skapa trygghet och kan verka brottsförebyggande. 

Natur- och stadsmiljönämnden arbetar aktivt med drift 

och underhållsåtgärder för att öka känslan av trivsel och trygghet i 

grönområden. Arbete med trädbeskärning, slyröjning, nyplanteringar, 

blomsterarrangemang och renovering av skadade gräsmattor skulle 

kunna utföras i en större omfattning än vad nuvarande budgetram tillåter. 

Budgeten för detta föreslås utökas med 3 mnkr. 

Drift och underhållsåtgärder av kommunens gång- och cykelvägnät 

bidrar också till en ökad känsla av trivsel och trygghet. Bland annat skulle 

kontroller av skicket, trädbeskärning runt gatubelysning, 

vägmålning, test av digitalmärkning av delar av gång- och cykelvägen 

för gående respektive cyklister med hjälp av belysning och 

slyröjning längs gång- och cykelvägnätet kunna utföras i en större 

omfattning än vad nuvarande budgetram tillåter. För dessa ändamål 

utökas budgeten med 2 mnkr. 

Tillgängligheten i Huddinges naturreservat förbättras genom 

informationstavlor, broschyrer, digitala kartor och ledmarkeringar. 

Allmänhetens förväntningar ökar också på tjänster kopplade till 

naturreservaten, såsom digitala och fysiska guidade naturupplevelser. Med 

syftet att nå de prioriterade grupperna äldre, barn, funktionsnedsatta 

och invånare i socioekonomiskt svagare områden föeslås ett arbete med 

digitala guider. Kostnaden för detta beräknas till 1,1 mnkr under 2024. 

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/18 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 11 Förstärkt månadsrapport för Huddinge 
kommun april 2024  

Kristdemokraterna kan konstatera att två nämnder prognosticerar stora 

underskott för året, i båda fallen på mer än 20 miljoner kronor. Vi är inte 

överraskade. Det rör det sig om en tydlig underfinansiering av 

verksamheterna. Kristdemokraterna tillförde inför detta verksamhetsår 

betydligt mer resurser till båda dessa nämnder, och de akuta åtgärdsplaner 

som nämnderna nu åläggs att ta fram hade varit helt onödiga om 

Kristdemokraternas budget hade gått igenom. Vi beklagar de nedskärningar 

som nu drabbar äldre, funktionshindrade och förskolebarn i kommunen. 

Huddingeborna förtjänar bättre. 

Kristdemokraterna deltar inte i tilläggsbeslutet som vänsterstyret lagt fram 

eftersom det bygger på ett budgetförslag som vi inte stått bakom. Vi hade 

föredragit att förskolenämnden och vård- och omsorgsnämnden fick 

tillräckliga resurser för att på ett klokt och långsiktigt sätt bedriva sin 

verksamhet istället för att tillfälliga pengar pytsas ut i snabba, kortsiktiga 

satsningar i olika kommunala verksamheter. 

Karl Henriksson (KD) 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/18.182 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 11 Förstärkt månadsrapport för kommunstyrelsen 
april 2024 

Vänsterpartiet välkomnar ordförandeförslaget i ärendet om förstärkt 
månadsrapport för kommunstyrelsen april 2024. Vi har länge ansett, och lyft 
i budgetar, att det behövs fler avgiftsfria lovaktiviteter för barn och unga, 
särskilt i kommunens socioekonomiskt utsatta områden. Detta blev också en 
del av Vänsterpartiets uppgörelse med Mittenstyret. Frågan är ett viktig i det 
förebyggande arbete som ger unga konstruktiva och roliga saker att göra på 
sin fritid och som på det viset håller dem borta från destruktiva beteenden 
eller att rekryteras av gängkriminella. Vi står även bakom ett förstärkt 
föreningsbidrag till föreningar i geografiskt prioriterade områden. Vi har 
länge lyft frågan om föreningslivets villkor och vikten av att stärka 
föreningslivet.  
 
När det gäller förstärkningen av anslagen till natur- och stadsmiljönämnden 
har vi från Vänsterpartiet under många år lyft frågan om att det är viktigt att 
underhålla natur- och grönområden bättre. Detta gäller inte bara 
tillgänglighet utan även exempelvis bekämpning av invasiva arter som 
jätteloka och parkslide.  
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
   

 

 

 

 



 24 (53) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 19 juni 2024 

 
 
 

 

 
 

§ 12  Förstärkt månadsrapport för kommunstyrelsen april 2024 

Diarienummer: KS-2024/711 

Kommunstyrelsens beslut 

Förstärkt månadsrapport för kommunstyrelsen per 30 april 2024, bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 maj 2024, 

godkänns. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen prognostiserar vid årets slut ett överskott om 9,4 miljoner 

kronor vilket motsvarar en avvikelse på 1,2 procent. Det prognosticerade 

överskottet beror främst på högre intäkter i form av inkomna statsbidrag och 

högre investeringsbidrag. Utfallet för perioden är 16,9 miljoner kronor och beror 

främst på att medel för fortsatt omställningsarbete och särskilda satsningar ännu 

inte har fördelats samt inkomna stadsbidrag avseende EU-valet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 12  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Förstärkt månadsrapport för kommunstyrelsen april 

2024  

3. Bilaga 1, KS, Förstärkt månadsrapport för kommunstyrelsen per 30 april 

2024  

4. Bilaga 2, KS, Uppföljning av digitaliseringspott 
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§ 13  Inriktningsärende 2025-2027 

Diarienummer: KS-2024/21 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen har tagit del av planeringsförutsättningarna och remitterar 

Inriktningsärendet 2025–2027 till nämnder och bolag för yttrande. 

Sammanfattning 

Inriktningsärendet beskriver planeringsförutsättningarna inför höstens politiska 

budgetarbete. 

2025 års pensionskostnaderna minskar med drygt 200 mnkr jämfört med 2024. 

Förändringen av pensionskostnaderna är ett nollsummespel för nämnderna som 

dock föreslås få andra, i ärendet beskrivna, anslagsökningar (exklusive 

volymförändringar) i form av satsningar och/eller kostnadskompensation. 

Koncernens investeringsram föreslås uppgå till knappt 2,5 mdkr, varav hälften 

avser skattefinansierad verksamhet och hälften avser affärsdriven verksamhet. 

Detta kommer att innebära en högre skuldnivå för koncernen. 

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Cecilia Nordin (DP), Carl-Otto 

Engberg (L), Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) 

meddelar att de inte deltar i beslutet. 

Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 13  

2. Tjänsteutlåtande KS, Inriktningsärende 2025-2027  

3. Rev. 2024-06-13 Bilaga 1, KS, Inriktningsärendet 2025  

4. Bilaga 1, KS, Inriktningsärendet 2025  

5. Rev. 2024-06-13 Bilaga 2, KS, Lokalresursplan 2025  

6. Bilaga 2, KS, Lokalresursplan 2025  

7. Bilaga 3, KS, Plan för samhällsbyggnad  

8. Bilaga 4, KS, Ägardirektiv för Huddinge Samhällsfastigheter  

9. Bilaga 4.1, KS, Ägardirektiv för Huddinge Samhällsfastigheter 

jämförelsetabell  

10. Bilaga 5, KS, Ägardirektiv för Huge Bostäder  

11. Bilaga 5.1, KS, Ägardirektiv för Huge Bostäder jämförelsetabell 
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Beslutet skickas till 

Samtliga nämnder 

Huge Bostäder AB 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/21.182 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 13 Inriktningsärende 2025-2027 

Vänsterpartiet har ett annat förslag till budget och planeringsramar än 
Mittenstyret. Vi anser att vår budget hade gett Huddinge kommuns 
verksamheter bättre förutsättningar att bli starka välfärdsaktörer och 
leverera en hög kvalitet som sätter individens behov i centrum.  
 
Kommunfullmäktige valde att ställa sig bakom Mittenstyrets budget som i 
flera sammanhang innebär besparingar och där man inte tagit höjd för pris- 
och lönekompensation till kommunens verksamheter. Vi anser att det är av 
största vikt att Mittenstyret börjar bryta med den politik, som man själva, 
åtminstone två av dem, i opposition har kritiserat. Istället bör man satsa 
offensivt på att stärka Huddinge kommuns attraktivitet som kommun att 
leva, bo och arbeta i. 
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 14  Översyn av kommunens finansiella mål 

Diarienummer: KS-2024/842 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige godkänner rapporten och uppdraget anses därmed slutfört.  

Kommunstyrelsens beslut 

Eventuell revidering av de finansiella målen bereds i höstens budgetprocess. 

Sammanfattning 

Fullmäktige har gett i uppdrag åt kommunstyrelsen att göra en översyn av 

kommunens finansiella mål mot bakgrund av kommunens planerade 

utbyggnadstakt med stora investeringar och vikten av att resultaten hålls på en 

stabil nivå. Översynen ska analysera de nuvarande målens hållbarhet och 

ändamålsenlighet i ett längre perspektiv. Vid behov kan nya mål föreslås som 

bibehåller en stabil ekonomi och upprätthåller generationsprincipen. Av analysen 

framgår att investeringsmålen inte är hållbara om investeringarna genomförs i den 

takt som de är tänkta. Därför föreslås två revideringar av de investeringsrelaterade 

målen.  

För det första föreslås att självfinansieringsgraden delas upp på skattefinansierad 

respektive affärsdriven verksamhet. Det långsiktiga målet om 

självfinansieringsgrad bör vara 100 procent för skattefinansierad verksamhet och 

40 procent för affärsdriven verksamhet. På grund av den temporärt höga planerade 

investeringstakten, som inte är betingad av befolkningstillväxt utan snarare att den 

tekniska livslängden är passerad bör dessa mål temporärt sänkas till 80 procent för 

skattefinansierad verksamhet under åren 2025–2029 och till 30% för affärsdriven 

verksamhet.  

För det andra föreslås ett skuldkvotsmål som innebär att skulderna inte ska 

överstiga 130 procent av intäkter från skatter och statsbidrag. Skuldkvotsmålet 

ersätter det befintliga skuldtaket på 85 000 kronor per invånare. Skuldkvoten 

följer intäktsutvecklingen och urholkas därmed inte av inflationen som nuvarande 

skuldtaksmål. 

Därutöver föreslås resultatmålet på två procent exklusive exploatering bibehållas, 

medan målet ”budgethållning för bolag och nämnder” tas bort. Det senare  

Det finns betydande osäkerheter kring befolkningsutveckling och ekonomiska 

förutsättningar. Därför föreslås att en finansiell analys med tioårigt perspektiv och 

översyn av de finansiella målen genomförs en gång per mandatperiod. 
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Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att bifalla förvaltningens förslag till beslut samt att kommunstyrelsen för egen del 

bifaller förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2024-06-12 § 14  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Översyn av kommunens finansiella mål  

3. Bilaga 1, KS, Finansiell analys 2023-2032 och översyn av de finansiella 

målen 

Beslutet skickas till 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 

Huge Bostäder AB 

Akten 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/842.182 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 14 Översyn av kommunens finansiella mål 

Vänsterpartiet har en i grunden annan syn på hur ekonomin i en kommun 
ska organiseras. Vi menar att rättvis fördelning, ekologisk hållbarhet och 
progressivitet är grunden till en välfungerande kommunal ekonomi. Därför 
motsätter vi oss exempelvis resultatmålet. Resultatmålets enda syfte är att 
spara pengar på hög i stället för att dessa ska omvandlas till resurser för att 
stödja verksamheten. Detta resulterar i gigantiska överskott i vissa nämnder 
samtidigt som andra sliter med att få ekonomin att gå ihop. Vänsterpartiet 
menar att det är problematiskt att vi i stället för att fördela pengarna på ett 
mer rättvist sätt bygger upp överskott som sedan aldrig används och 
dessutom låses in av regelverk som gör dem svåra att använda sig av. 
Effekten av resultatmålet blir dessutom, i många sammanhang 
effektiviseringar, som i grunden är liktydiga med nedskärningar som 
drabbar verksamheterna negativt. Detta tillsammans med en utebliven eller 
för liten pris- och lönekompensation gräver hål i nämndernas budgetar som 
också drabbar verksamhetens kvalitet. 
 
Vi anser också att det är fullt försvarbart att låna pengar för 
välfärdssatsningar. Detta framför allt eftersom det upplånade kapitalet 
kommer till faktisk nytta och inte läggs på hög. Kommunen har dessutom en 
likviditet som gör att garantin för vår betalningsförmåga är hög.  
 
Under många år har Huddinge styrts av en politisk majoritet som ansett det 
försvarbart att låta allmännyttans hyresgäster betala för kommunala 
investeringar två gånger; först genom hyran och sedan via skattsedeln. Detta 
skapar inte bara en orättvisa för allmännyttans hyresgäster gentemot dem 
som valt andra boendeformer, det har också blivit en kassako där Huddinge 
kommun tagit ut stora vinster från allmännyttan som borde gått till 
upprustningar och nybyggnation. Tack vare en överenskommelse mellan 
Vänsterpartiet och Mittenstyret håller vinstuttaget nu på att fasas ut. Detta är 
en nödvändig rättvisereform för alla Huddinges hyresgäster.  
 
De ovan beskrivna aspekterna på kommunens finansiella mål och 
ekonomiska politik önskar vi tas med i den vidare processen i detta ärende. 
Vi kommer att återkomma under budgetprocessen till vår inställning kring 
dessa frågor. 
 

 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 15  Valärenden 

Diarienummer: KS-2024/8 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att det inte finns några valärenden att 

hantera. 

Beslutsunderlag 

1. Val-PM till KS 19 juni 
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§ 16  Anmälan av delegationsbeslut 

Diarienummer: KS-2024/939 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-3 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 juni 2024 

godkänns. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 

tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut 

ska redovisas till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

1. Delegationsbeslut till KS 19 juni  

2. Bilaga 1, KS, Delegationsbeslut KS-serien  

3. Bilaga 2, KS, Delegationsbeslut UPP-serien  

4. Bilaga 3, KS, Delegationsbeslut Servicecenter 
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§ 17  Meddelanden 

Diarienummer: KS-2024/938 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar redovisningen av de meddelanden som förtecknats i 

kommunstyrelsens förvaltnings PM daterat den 28 maj 2024 till protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Meddelanden till KS 19 juni  

2. 1. Bygglovs- och tillsynsnämnden (2024-05-21 BTN §9)  

3. 1. Tjänsteutlåtande - 2024-05-24T111715.146  

4. 1. Rev. 2024-05-21. Beslutad version Bilaga 1 BTN delegationsordning 2024  

5. 1. Rev. 2024-05-14. Bilaga 2 Förändringar i delegationsordning BTN  

6. 1. Bilaga 3 Nuvarande delegationsordning för BTN  

7. 2. Bygglovs- och tillsynsnämnden (2024-05-21 BTN §10)  

8. 2. Tjänsteutlåtande - 2024-05-24T112239.451  

9. 2. Forstarkt manadsrapport per april 2024 BTN  

10. 2. Underbilaga 1 Verksamhetsstatistik  

11. 3. Protokollsutdrag, NSN, Delegationsordning  

12. 3. Tjänsteutlåtande  

13. 3. Bilaga 1. Delegationsordning natur- och stadsmiljönämnden  

14. 3. Bilaga 2. Delegationsordning förändringar natur- och stadsmiljönämnden  

15. 3. Bilaga 3. Delegationsordning för natur- och stadsmiljönämnden (reviderad 

2023-02-23 § 7)  

16. 4. Protokollsutdrag, GAN, Dataskyddsrapport  

17. 4. Tjänsteutlåtande - Dataskyddsombudets årsrapport 2023  

18. 4. Dataskyddsombudets årsrapport 2023 
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§ 18  Utökning av verksamhetsområden för vatten och avlopp i 
Huddinge kommun 

Diarienummer: KS-2024/831 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Verksamhetsområden för vatten- och spillvattentjänster samt dagvattentjänster i 

enlighet med bilagorna till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 7 maj 2024 

godkänns. 

Sammanfattning 

Huddinge kommun är anslutet till Stockholm Vatten AB:s allmänna va-

anläggning. De områden inom kommunen som betjänas med allmänt vatten och 

avlopp ingår i verksamhetsområde för dessa tjänster.  

Ändringar som innebär utvidgande av verksamhetsområdesgränsen för 

vattenförsörjning och spillvattenavlopp i Huddinge, i enlighet med bilaga 1-3, är 

Vidja 2B och Vidja 2C samt fastigheten Stenyxan 5 i Glömsta.  

Ändringar som innebär utvidgande av verksamhetsområdesgränsen för 

dagvattenavlopp i Huddinge, i enlighet med bilaga 3, är fastigheten Stenyxan 5 i 

Glömsta.  

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-06-12 § 3  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Utökning av verksamhetsområden för Huddinge 

Kommun  

3. Bilaga 1, KS, Karta utökning av verksamhetsområde för vattenförsörjning 

och spillvattenavlopp Vidja 2B och 2C  

4. Bilaga 2, KS, Fastighetslista VIDJA 2B och 2C  

5. Bilaga 3, KS, Karta utökning av verksamhetsområde för Stenyxan 5 

Beslutet skickas till 

Stockholm Vatten AB 

Kommunstyrelsen 

Natur- och stadsmiljönämnden 
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§ 19  Genomförandebeslut för upprustning av Skogåstorget 

Diarienummer: KS-2022/2482 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Upprustning av Skogåstorget genomförs i enlighet med kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 maj 2024. 

2. För upprustning av Skogåstorget i enlighet med kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 maj 2024 godkänns en 

nettoinvesteringsbudget om 12 miljoner kronor. 

Sammanfattning 

Skogåstorget planeras att rustas upp för att bli ett levande stadsdelstorg, en 

mötesplats för alla skogåsbor. Idag är torget mest en plats som passeras till 

målpunkter i området. Upprustningen finns med i kommunens parkprogram. 

Medborgardialog har genomförts under nov-dec 2022. 

För upprustning av Skogåstorget godkänns en nettoinvesteringsbudget om 12 

miljoner kronor. Byggnation planeras starta under andra halvåret 2024 och 

slutföras under 2025. 

Yrkanden 

Love Bergström (M), Felix Byström (SD), Carl-Otto Engberg (L), Cecilia Nordin 

(DP) och Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till bilagt ändrings- och 

tilläggsyrkande från Moderaterna, Drevvikenpartiet, Liberalerna och 

Kristdemokraterna. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot ändrings- och 

tilläggsyrkandet från Moderaterna med flera och finner att kommunstyrelsen 

bifaller förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Cecilia Nordin (DP), Carl-Otto 

Engberg (L), Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för ändrings- och tilläggsyrkandet från 

Moderaterna med flera. 

Särskilt yttrande 

Felix Byström (SD) och Nujin Alacabek (V) anmäler varsitt särskilt yttrande som 

biläggs protokollet. 
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Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-06-12 § 4  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Genomförandebeslut för upprustning av Skogåstorget  

3. Bilaga 1, KS, Illustration Skogåstorget  

4. Bilaga 2, KS, Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott (2024-01-24 KS 

SBU §11) 

Beslutet skickas till 

Natur- och stadsmiljönämnden 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2022/2482 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 19 Genomförandebeslut för upprustning av 
Skogåstorget 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Upprustning av Skogåstorget genomförs i enlighet med

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 maj 2024 med

nedanstående tillägg och ändringar.

2. För upprustning av Skogåstorget i enlighet med kommunstyrelsens

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 maj 2024 godkänns en

nettoinvesteringsbudget om 12 miljoner kronor.

Motivering 

Skogås centrum är i behov av ett ansiktslyft och det är positivt att 

förvaltningen har fått med många av de synpunkter som inkommit från 

invånarna. Mycket av det som föreslås är bra och kommer bidra till ett 

bättre centrum för Skogåsborna. Dock finns det delar av ärendet som är 

otillräckliga och projektets ram borde tillåta högre ambitioner.  

Scenen som finns idag används sällan och fyller ingen större funktion. I 

stället för att lägga stora kostnader på att riva den kan den användas till nya 

funktioner och ändamål. En inbjudande sittrappa är en funktion som skapar 

fler mötesplatser på torget och som skulle skapa nivåskillnader på det annars 

platta torget.  

För att skapa ett levande torg kräver vill vi att man krokar arm med det 

lokala näringslivet och möjliggör för caféverksamhet, torghandel och andra 

levande arrangemang som efterfrågats av medborgarna. Näringslivet spelar 

en viktig roll i skapandet av trygga och levande utemiljöer och bör därför 

inkluderas i det fortsatta arbetet. 

Lekfulla element som väcker fantasi brukar ofta leda till en trevlig estetisk 

upplevelse men inte till interaktiv lek. Vi tycker att det bör finnas möjlighet 

för interaktiv lek då det gör torget mer livfullt och skapar en mötesplats för 

föräldrar och barn. Idag fungerar torget som en passage och det finns inte 

många anledningar att stanna kvar en stund. Att inkludera mer interaktiv lek 

i förslaget skulle skapa fler anledningar för barnfamiljer att stanna till och 

vistas på torget. 

Fontänen som finns där idag kommer även i framtiden finnas kvar enligt 

förslaget. Vi hade gärna sett att den omvandlades till en plaskdamm eller 
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YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

liknande för mer interaktiv lek. Oavsett vilken funktion den får i framtiden 

är det viktigt att skötseln fungerar bättre.  

I sammanhanget vill vi också lyfta det faktum att platsen idag används 

som ”vänd och backplats” för större fordon, något som bidrar till en otrygg 

och bullrig situation för torgbesökarna och framför allt barnfamiljer. Därför 

bör även den specifika trafik- och transportsituationen ses över när torget 

rustas upp. Det nuvarande förslaget ser ut att begränsa framkomligheten till 

kyrkans lokaler för personer med funktionsnedsättningar. Vägen till entrén 

behöver planeras bättre ur ett tillgänglighetsperspektiv så att till exempel 

färdtjänst kan ta sig hela vägen fram. 

Vi önskar att man tog ett helhetsgrepp om hela centrumområdet. Det är bra 

att man tagit med viktiga aktörer som Huge Bostäder och Svenska Kyrkan i 

projektgruppen men ärendet bör inkludera och beredas på ett sådant sätt att 

man lyfter blicken och inkluderar ett större område för att kunna få till ett 

helhetsintryck i stället för att lappa och laga fragment av området. Som 

ärendet är berett idag tar vi endast ställning till en mycket liten del av ett 

stort område som är i behov av ett ansiktslyft.  

Love Bergström (M) Cecilia Nordin (DP) 

Carl Otto Engberg (L) Karl Henriksson (KD) 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2022/2482 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 19 Genomförandebeslut för upprustning av 
Skogåstorget 

Den föreslagna upprustningen av Skogåstorget kommer att ge området ett lyft. 
Sverigedemokraterna anser dock att mer hade kunnat göras i samråd med övriga 
aktörer på området för att säkerställa att det blir ett mer levande torg. 

När investeringsbeslutet fattades prognosticerades kostnaden till 15 miljoner 
kronor, den har nu justerats till 12 miljoner kronor. Vi har svårt att se hur de 
föreslagna åtgärderna motsvarar den kostnaden, särskilt när den nuvarande 
fontänen, ett större antal träd och viss stenbeläggning inte förändras.  

Vi har ingen anledning att ifrågasätta förvaltningens beräkningar, men anser att 
det är av vikt att kommunen alltid arbetar för att hitta hög kvalitet till ett lågt pris. 
För att säkerställa att det finns en transparens i projekten är vi av uppfattningen 
att det inför den här typen av investeringar alltid ska tillhandahållas ett 
genomarbetat kostnadsunderlag, vilket tyvärr inte har skett i detta fall. 

Felix Byström  Martin Nigals 

Sverigedemokraterna Sverigedemokraterna 



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2022/2482 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 19 Genomförandebeslut för upprustning av 
Skogåstorget 

Skogås centrum har länge behövt en omfattande upprustning. Vi är glada att 
man nu tar tag i torgmiljön på Skogåstorget och att denna ska bli mer 
trivsam genom mer grönska i form av träd och blommor, fler sittplatser och 
belysning samt fasadbelysning av kyrkans fasad.  
 
Från Vänsterpartiets sida hade vi även velat se att fontänen på torget blev en 
naturlig samlingspunkt, en oas, för torget med sittplatser och grönska. Vi 
anser också att det vore bra om torget ger möjlighet till fritidsaktiviteter som 
skapar liv och rörelse och aktiverar torgets besökare.  
 
Torget bör förses med tydliga entréer och bindas ihop med det grönstråk 
som finns nedanför torget mot Lötbacken och vidare mot Östra grundskolan. 
På så vis ökar också tillgängligheten till och attraktiviteten för PRO:s och 
ABF:s lokaler i Lötbacken.  
 
Huge Bostäder AB kommer i närtid att göra fasadrenoveringar på Skogås 
centrumanläggning. Vi menar att det är viktigt att fortsätta detta arbete för 
att göra Skogås mer attraktivt och locka dit fler näringsidkare och besökare. 
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 20  Plaskdamm i Skogås – svar på Huddingeförslag 

Diarienummer: KS-2022/2748 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

18 april 2024 avslås Huddingeförslaget. 

Sammanfattning 

Ett Huddingeförslag angående plaskdamm i Skogås har inkommit till kommunen. 

I Skogås genomför kommunen stora satsningar genom den planerade 

upprustningen av Skogåstorget.  

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att Huddingeförslaget avslås då det skulle 

innebära stora investerings- och driftskostnader för kommunen. 

Särskilt yttrande 

Carl-Otto Engberg (L) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-06-12 § 5  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Plaskdamm i Skogås Huddingeförslag  

3. Bilaga 1, KS, Plaskdamm i Skogås - Huddingeförslag GDPR 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2022/2748 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

    

Ärende 20 Plaskdamm i Skogås – svar på Huddingeförslag 

Liberalerna ser behovet av fler mötesplatser för barnfamiljer i de östra 
kommundelarna. En plaskdamm Skogås skulle vara ett alternativ, liksom att 
ytterligare förbättra de befintliga badplatserna ur ett 
barnfamiljsperspektiv. 
 
När det gäller förslaget om en plaskdamm just i Skogås tycker Liberalerna 
det är tråkigt att man inte valt att gå vidare, åtminstone med en second 
opinion, vad gäller den potentiella kostnaden för en kommun. Att enbart 
jämföra kostnader med Stockholms stads 8 miljoner tycker vi inte var 
tillräckligt. Det borde vara möjligt att hitta ett mer kostnadseffektivt 
alternativ om förvaltningen hade fått ett sådant uppdrag.  
 
Fler badmöjligheter för de yngre Skogåsborna hade kunnat bli möjligt. 
Liberalerna kommer från opposition alltjämt fortsatt följa frågan. 
 
För Liberalerna 
 
Carl Otto Engberg 
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§ 21  Detaljplan för Katoden 4 m.fl. med anledning av 
Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelen 
Flemingsberg – beslut om antagande 

Diarienummer: KS-2020/1949 

Kommunstyrelsens beslut 

Detaljplan för Katoden 4 m.fl. antas enligt kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänstutlåtande daterad 7 maj 2024 med tillhörande antagandehandlingar, bilaga 1, 

2, 3 och 4. 

Sammanfattning 

Trafikverket planerar att bygga en ny kapacitetsstark väg som kopplar ihop väg 73 

(Nynäsvägen), väg 226 (Huddingevägen) och väg E4/E20. Projektet heter 

Tvärförbindelse Södertörn och syftar till att förbättra resmöjligheterna i Södertörn. 

Trafikverket har tagit fram en vägplan med tillhörande 

miljökonsekvensbeskrivning som redovisar den nya vägens utformning, påverkan 

och planerade skyddsåtgärder. 

För att Trafikverket ska kunna genomföra projektet upprättar Huddinge kommun 

en ny detaljplan i området kring fastighet Katoden 4. Den nya detaljplanen 

upphäver gällande detaljplan för återvinningscentral och natur, samt reglerar 

Trafikverkets teknikbyggnad och en angöringsväg till teknikbyggnaden som även 

kommer nyttjas av befintligt bageri på fastighet Katoden 1. 

Planområdet för aktuell detaljplan var tidigare en del av pågående detaljplan för 

Solgård 1:1 med flera. Den detaljplanen antogs av kommunfullmäktige den 22 

augusti 2022 men antagandebeslutet upphävdes av Mark- och miljödomstolen. 

Inför omtaget har förvaltningen valt att området vid tunnelmynningen i 

Flemingsberg ska vara en separat detaljplan. 

Vägen pekas ut i gällande översiktsplan (ÖP 2030) och ny översiktsplan (antagen 

maj 2023 men överklagad). Detaljplaneförslaget stämmer överens med 

kommunens gällande och nya översiktsplan. 

En undersökning om betydande miljöpåverkan har gjorts enligt 6 kap. 5–6 §§ 

miljöbalken. Kommunen gör, med beaktande av 5 § 

miljöbedömningsförordningen, den sammanvägda bedömningen att detaljplanens 

genomförande inte bedöms medföra någon betydande miljöpåverkan. En specifik 

miljöbedömning har genomförts inom ramen för Trafikverkets (objektnummer 

145326) vägplan. Länsstyrelsen delar kommunens bedömning. 

Yrkanden 

Nujin Alacabek (V) yrkar att ärendet avslås. 
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Emil Högberg (S) och Love Bergström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

samhällsbyggnadsutskotts förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts förslag till 

beslut mot Nujin Alacabeks (V) avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen 

bifaller kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-06-12 § 6  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Detaljplan för Katoden 4 mfl  

3. Bilaga 1, KS, Plankarta  

4. Bilaga 2, KS, Planbeskrivning  

5. Bilaga 3, KS, Granskningsutlåtande  

6. Bilaga 4, KS, Samrådsredogörelse 

Beslutet skickas till 

Akten 

Trafikverket 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2020/1949.114 

YRKANDE
Kommunstyrelsen 

Ärende 21 Detaljplan för Katoden 4 m.fl. med anledning 
av Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelen 
Flemingsberg – beslut om antagande. 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut: 
1. Detaljplan för Katoden 4 m.fl. antas enligt kommunstyrelsens

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 7 maj 2024 med tillhörande

antagandehandlingar, bilaga 1, 2, 3 och 4 avslås.

Bakgrund 
Vänsterpartiet har under hela planeringen av Tvärförbindelse Södertörn, allt 

sedan Trafikverkets korridorsval, varit kritiska till vägen. Orsakerna är 

många men främst att det kommer innebära stora ingrepp i natur, - 

rekreations och kulturvärden. Naturskyddsföreningen har överklagat bygget 

av Tvärförbindelse Södertörn till regeringen eftersom man menar att bygget 

bryter mot så väl klimatmålen som klimatlagen. Det är en uppfattning vi 

från Vänsterpartiets sida delar.  

I detta ärende gäller det en ändring av detaljplanen för fastigheten Katoden 

4. Det faktum att man gjort en barnkonsekvensanalys tycks för gymnasie- 

och arbetsmarknadsförvaltningen räcka som argument för att nämnden ska 
avge ett positivt remissvar. Vi hävdar motsatsen.

Det finns exempel på förskolor och skolor som tvingats stänga för att de 
legat för nära hårdtrafikerade motorvägar och för att partikelhalterna i luften 
varit för höga. Tvärförbindelse Södertörn planeras att i första hand gå i 
ytläge genom Huddinge, med undantag för Masmoberget, 
Flemingsbergsskogen och Glömstadalen. Partikelhalterna för vägen i ytläge 
kan ha konsekvenser som i framtiden blir påtagliga för nämndens 
ansvarsområden.

Bullernivåerna under byggtiden, som är beräknad till drygt 10 år, kommer 

även denna att riskera att inverka på nämndens ansvarsområde då både NTI 

Gymnasiet Södertörn och Widerströmska gymnasiet i Flemingsberg finns i 

närheten. Det bör finnas en viss förberedelse för bullerdämpande åtgärder 

för att undervisningsmiljön inte ska störas under en längre period i området. 

I sammanhanget kan också nämnas att det finns en utbredd oro för hur 

busstrafiken och situationen för fotgängare och cyklister kommer påverkas 

av bygget. Detta är ett frågetecken som bör rätas ut. 

Nujin Alacabek Robert Forsman 



 38 (53) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 19 juni 2024 

§ 22  Planprogram för Segeltorp industriområde – beslut om
planuppdrag 

Diarienummer: KS-2024/844 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att upprätta ett planprogram för 

Segeltorp industriområde inom kommundelen Segeltorp i enlighet med 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 2024-05-07. 

Sammanfattning 

Ett planprogram för Segeltorp industriområde ska upprättas i syfte att utveckla en 

ny stadsdel med bostäder och blandad, grön stads-miljö med samhällsservice och 

mötesplatser. Planprogramområdet ligger inom influensområdet för Spårväg syd 

med två alternativa spårkorridorer. Planeringsinriktningen ska utgå från 

spårsträckning i Häradsvägen med hållplatsläge vid planprogramområdets norra 

del. Segeltorp har idag relativt god tillgänglighet till kollektivtrafik med buss. Det 

kommunala markinnehavet är litet och utgörs primärt av gatumark. Planprograms-

området behöver utredas i ett större sammanhang för att säkra goda 

helhetslösningar i samband med planering av Spårväg syd och kopplingen till 

centrala Segeltorp. Struktur- och system-övergripande frågor ska studeras i detta 

planprogramsarbete och utmynna i ett förslag för en översiktlig strukturplan med 

markanvändning som blir vägledande för efterföljande detaljplaner. Ett 

planprogram möjliggör även ett helhetsgrepp kring genererat behov av kommunal 

service och parkmiljöer i Segeltorp. Segeltorp har i flera styrdokument ett utpekat 

behov av stadsdelspark. Ny grundskola och stadsdelspark ska studeras i processer 

parallellt med planprogrammet, då dessa funktioner initialt bedömts innebära 

betydande intressekonflikter gällande ytanspråk. 

Det kan inte uteslutas att genomförandet av planprogrammet kan leda till 

betydande miljöpåverkan och behov av att upprätta en 

miljökonsekvensbeskrivning. Som en del av planprogramarbetet ska en 

undersökning om betydande miljöpåverkan tas fram för att fastställa ifall en 

strategisk miljöbedömning ska göras och om en miljökonsekvensbeskrivning ska 

upprättas. Även ett hållbarhetsprogram ska tas fram. 

Yrkanden 

Love Bergström (M) yrkar bifall till bilagt ändringsyrkande från Moderaterna. 

Karl Henriksson (KD), Carl-Otto Engberg (L) och Felix Byström (SD) yrkar bifall 

till bilagt återremissyrkande från Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Emil Högberg (S) yrkar att ärendet ska avgöras idag samt bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 



 39 (53) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 19 juni 2024 

 
 
 

 

 
 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar först om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och 

finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer därefter förvaltningens förslag till beslut mot 

ändringsyrkandet från Moderaterna och finner att kommunstyrelsen bifaller 

förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Love Bergström (M) och Hampus Holmgren (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för ändringsyrkandet från Moderaterna. 

Carl-Otto Engberg (L), Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD) och Martin 

Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för återremissyrkandet från 

Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Särskilt yttrande 

Felix Byström (SD) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-06-12 § 7  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Planprogram för Segeltorp industriområde 

Beslutet skickas till 

JM 

Vincero 

Segeltorp utvecklings AB 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/844 
KS-2024/813, KS-2024/796 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 22 och 23 Planprogram för Segeltorp 
industriområde – beslut om planuppdrag samt 
Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun, JM AB och 
Vincero AB avseende planprogram för Segeltorps 
industriområde 

Förslag till beslut

Ärendet återremitteras. 

Motivering 

Huddinge kommun skrev tillsammans med staten, Region Stockholm och 

Stockholms stad under en överenskommelse våren 2017 om att Spårväg syd 

skulle byggas, en spårväg som skulle förbinda Flemingsberg med Älvsjö via 

Skärholmen. Det område som berörs i det planprogram och den 

avsiktsförklaring som nu är uppe för beslut ligger utmed spårvägens tänkta 

sträckning mellan Skärholmen och Älvsjö. 

Tyvärr har det i det fortsatta arbetet visat sig att spårvägen beräknas bli 

betydligt dyrare än man trodde i samband med att överenskommelsen 

träffades. Helt i enlighet med det ingångna avtalet har det påbörjats 

förhandlingar mellan parterna om hur man ska kunna finansiera spårvägen 

eller delar av densamma under rådande förutsättningar. Dessa förhandlingar 

har hittills inte gett något resultat och utifrån den medierapportering som vi i 

den politiska oppositionen i Huddinge kommun kunnat läsa finns det 

anledning att befara att de inte kommer att leda till att någon spårväg byggs 

förbi Segeltorp under överskådlig framtid. 

För Kristdemokraternas och Liberalernas del är Spårväg syd en absolut 

förutsättning för att vi ska kunna gå vidare med planerna på att omvandla 

Segeltorps industriområde till ett nytt bostadsområde med tät, storskalig 

bostadsbebyggelse. Vi ser ingen anledning att gå vidare med planuppdraget 

i sin nuvarande form förrän en överenskommelse finns på plats som ger 

förutsättningarna för utbyggnaden av spårvägen. Vi vill inte heller ge 

fastighetsägarna i området några illusioner att det skulle finnas 

förutsättningar för bostadsutveckling i linje med planuppdragets idéer utan 

en ny spårförbindelse med hög kapacitet. 

Vi föreslår därför att både ärende 22 och ärende 23 återremitteras till 

kommunstyrelsens förvaltning i avvaktan på utgången av de förhandlingar 

som pågår. 

Carl Otto Engberg (L)  Karl Henriksson (KD) 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS- 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 22 Planprogram för Segeltorp industriområde - 
beslut om planuppdrag 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att upprätta ett planprogram 
för Segeltorp industriområde inom kommundelen Segeltorp i enlighet med 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 2024-05-07 med 
revideringen att planeringen även ska inkludera den ursprungliga 
spårvägsdragningen genom området. 

Motivering 

Utvecklingen av Segeltorps industriområde i samband med byggandet av 
den nya Spårväg Syd är en viktig strategisk satsning för att främja hållbar 
stadsutveckling och möta framtidens behov.  

Den nya Spårväg Syd kommer att förbättra tillgängligheten till Segeltorp, 
vilket gör det till ett än mer attraktivt område för boende. Med effektiv och 
pålitlig kollektivtrafik blir det enklare för invånarna att pendla till arbete, 
skolor och andra aktiviteter. Detta minskar behovet av bilresor, vilket i sin 
tur minskar trafikstockningar och miljöpåverkan. 

Stockholmsregionen står inför en betydande bostadsbrist. Genom att 
omvandla Segeltorps industriområde till ett område med blandad 
bebyggelse kan man skapa nya bostäder och därmed bidra till att möta den 
höga efterfrågan. Detta är särskilt viktigt för att ge unga människor, familjer 
och andra grupper möjlighet att hitta lämpliga bostäder i ett växande 
storstadsområde. 

Att integrera bostäder i områden som traditionellt varit industriella är ett 
exempel på hållbar stadsutveckling. Det gör det möjligt att utnyttja redan 
befintlig infrastruktur och samtidigt minska trycket på att exploatera 
grönytor och naturmark. Genom en noggrant planerad utveckling kan man 
skapa en balans mellan bebyggelse och grönområden, vilket bidrar till en 
bättre livskvalitet för invånarna. 

Genom att skapa bostäder i nära anslutning till kollektivtrafik kan man 
också främja social integration. Människor från olika socioekonomiska 
bakgrunder får möjlighet att bo i samma område, vilket kan bidra till en mer 
sammanhållen och diversifierad samhällsstruktur. Nya offentliga platser och 
grönområden kan designas för att uppmuntra gemenskap och sociala 
aktiviteter. 

En modern spårväg som Spårväg Syd erbjuder en framtidssäkrad lösning för 
transportbehov. Den förväntade ökningen i antalet invånare och 
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YRKANDE
Kommunstyrelsen

arbetstillfällen i området kräver en infrastruktur som kan hantera en större 
befolkningsmängd på ett hållbart sätt. Spårvägssystemet är ett miljövänligt 
alternativ som minskar koldioxidutsläppen jämfört med biltrafik. 

Sammanfattningsvis, utvecklingen av Segeltorps industriområde med 
bostäder i samband med den nya Spårväg Syd är ett strategiskt beslut som 
kommer att ge långsiktiga fördelar. Genom att kombinera effektiv 
kollektivtrafik, nya bostäder, och hållbar stadsutveckling, kan området bli 
en modell för framtidens stadsplanering som främjar både social och 
ekonomisk hållbarhet. 

För att dessa positiva effekter ska bli aktuella krävs dock att man i 
planeringen av det nya området tar höjd för att Spårvägen går igenom 
området, och inte endast stannar till i den ena yttre änden. Moderaternas 
hållning har från start varit att spårvägen måste komma Huddingeborna och 
Segeltorpsborna till del om det nya området ska vara med och bekosta den. 
Givet att etapp två av spårvägen troligen ligger en bit in i framtiden bör 
kommunen därför inte begränsa sig till att planera efter ett oönskat scenario 
idag, när lösningar på utmaningar och dragningar kan gå att finna innan 
etapp två blir verklighet. Avslutningsvis bör konstateras att Spårväg Syd är 
en absolut förutsättning för detta planprogram och utveckling, då om 
spårvägen mot hopp och förmodan skulle utgå ser vi en mycket annorlunda 
utveckling för denna plats.  

Love Bergström (M) 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/844 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 22 Planprogram för Segeltorps industriområde – 
beslut om planuppdrag 

Huddinge kommun har högtflygande planer på att bygga nya bostäder. I samband 
med Sverigeförhandlingen åtog sig kommunen att färdigställa 18 500 bostäder i 
utbyte mot att en snabbspårväg skulle byggas på sträckan Älvsjö–Fruängen–
Skärholmen–Kungens kurva–Masmo–Flemingsberg. 

När det nu saknas klara besked när, och om, en sådan spårvägslösning kommer 
finnas på plats ser vi inte att kommunen har skäl att planera i den takt som 
Sverigeförhandlingen medför. Skulle projektet försenas, förändras, eller skrotas 
kommer det innebära att de planer som kommunen arbetar med, däribland 
planprogrammet för Segeltorps industriområde, kommer att behöva revideras. Av 
den anledningen anser vi att Liberalernas och Kristdemokraternas förslag, om att 
återremittera ärendet till dess att det finns svar om Språväg Syds framtid, är 
rimligt. 

Vad gäller planprogrammet i sak är Sverigedemokraterna skeptiska till 
byggnationens sammankoppling mot villaområdena i väst, öst och syd. Vi anser 
att det är viktigare att området passar in mot befintlig bebyggelse än att 
maximera antalet lägenheter. Detta gäller särskilt den del av planprogrammet 
som ligger söder om Gamla Södertäljevägen där vi anser att det saknas 
förutsättningar för flerbostadshus, däremot skulle enbostadshus vara lämpligt. 

Felix Byström  Martin Nigals 

Sverigedemokraterna Sverigedemokraterna 
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§ 23  Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun, JM AB och 
Vincero AB avseende planprogram för Segeltorps 
industriområde 

Diarienummer: KS-2024/813 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och JM AB avseende 

planprogram för Segeltorps industriområde i kommundelen Segeltorp 

godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande, daterat den 2 maj 2024. 

2. Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och Vincero AB avseende 

planprogram för Segeltorps industriområde i kommundelen Segeltorp 

godkänns i enlighet med bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande, daterat den 2 maj 2024. 

Sammanfattning 

Segeltorps industriområde ska omvandlas till en blandad stadsmiljö med bostäder, 

service och mötesplatser. Området pekas ut i översiktsplanen som ett område för 

tät stadsutveckling och ligger inom influensområdet för Spårväg syd. För att 

möjliggöra omvandlingen ska ett planprogram tas fram. Marken inom området 

ägs av privata aktörer där kommunen endast äger befintlig allmän plats. 

Planprogrammet kommer att tas fram tillsammans med JM AB och Vincero AB 

och en avsiktsförklaring har tagits fram och ska tecknas med respektive bolag. 

Avsiktsförklaringen relegerar förutsättningarna för programmet, inklusive 

marköverlåtelser och medfinansieringsersättning för Spårväg syd. Då kommunen 

äger lite mark inom området förväntas inte några stora intäkter från 

markförsäljningar. Det kan dock innebära kommunala ekonomiska intäkter om 

kommunen genom planprogrammet utreder andra områden som kommunen är 

ägare av, exempelvis Segeltorp centrum samt områden kring Häradsvägen, och 

dessa områden visar sig lämpliga för exploatering. Fastighetsägarna inom 

planprogrammet ska bekosta utbyggnaden av allmän plats. Planprogrammet ska 

ge förutsättningar för att efterföljande detaljplanearbete kan påbörjas. 

Yrkanden 

Karl Henriksson (KD) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar bifall till bilagt 

återremissyrkande från Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Emil Högberg (S) yrkar att ärendet ska avgöras idag samt bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar först om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och 

finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag 

till beslut och finner att så är fallet. 

Ordföranden frågar om sammanträdet kan ajourneras för paus klockan 14:07-

14:20 och finner att så är fallet. 

Reservationer 

Carl-Otto Engberg (L) och Karl Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för återremissyrkandet från Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Särskilt yttrande 

Love Bergström (M), Felix Byström (SD) och Nujin Alacabek (V) anmäler varsitt 

särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-06-12 § 8

2. Tjänsteutlåtande, KS, Avsiktsförklaring avseende planprogram för Segeltorp

industriområde

3. Rev. 2024-06-11 Bilaga 1, KS,  Avsiktsförklaring för planprogram för

Segeltorps industriområde, JM AB

4. Rev. 2024-06-11 Bilaga 2, KS, Avsiktsförklaring för planprogram för

Segeltorps industriområde, Vincero AB

5. Bilaga 1, KS,  Avsiktsförklaring för planprogram för Segeltorps

industriområde, JM AB

6. Bilaga 2, KS, Avsiktsförklaring för planprogram för Segeltorps

industriområde, Vincero AB
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/844 
KS-2024/813, KS-2024/796 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 22 och 23 Planprogram för Segeltorp 
industriområde – beslut om planuppdrag samt 
Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun, JM AB och 
Vincero AB avseende planprogram för Segeltorps 
industriområde 

Förslag till beslut

Ärendet återremitteras. 

Motivering 

Huddinge kommun skrev tillsammans med staten, Region Stockholm och 

Stockholms stad under en överenskommelse våren 2017 om att Spårväg syd 

skulle byggas, en spårväg som skulle förbinda Flemingsberg med Älvsjö via 

Skärholmen. Det område som berörs i det planprogram och den 

avsiktsförklaring som nu är uppe för beslut ligger utmed spårvägens tänkta 

sträckning mellan Skärholmen och Älvsjö. 

Tyvärr har det i det fortsatta arbetet visat sig att spårvägen beräknas bli 

betydligt dyrare än man trodde i samband med att överenskommelsen 

träffades. Helt i enlighet med det ingångna avtalet har det påbörjats 

förhandlingar mellan parterna om hur man ska kunna finansiera spårvägen 

eller delar av densamma under rådande förutsättningar. Dessa förhandlingar 

har hittills inte gett något resultat och utifrån den medierapportering som vi i 

den politiska oppositionen i Huddinge kommun kunnat läsa finns det 

anledning att befara att de inte kommer att leda till att någon spårväg byggs 

förbi Segeltorp under överskådlig framtid. 

För Kristdemokraternas och Liberalernas del är Spårväg syd en absolut 

förutsättning för att vi ska kunna gå vidare med planerna på att omvandla 

Segeltorps industriområde till ett nytt bostadsområde med tät, storskalig 

bostadsbebyggelse. Vi ser ingen anledning att gå vidare med planuppdraget 

i sin nuvarande form förrän en överenskommelse finns på plats som ger 

förutsättningarna för utbyggnaden av spårvägen. Vi vill inte heller ge 

fastighetsägarna i området några illusioner att det skulle finnas 

förutsättningar för bostadsutveckling i linje med planuppdragets idéer utan 

en ny spårförbindelse med hög kapacitet. 

Vi föreslår därför att både ärende 22 och ärende 23 återremitteras till 

kommunstyrelsens förvaltning i avvaktan på utgången av de förhandlingar 

som pågår. 

Carl Otto Engberg (L)  Karl Henriksson (KD) 
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Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS- 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 23 Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun, JM 
AB och Vincero AB avseende planprogram för Segeltorps 
industriområde 

Utvecklingen av Segeltorps industriområde i samband med byggandet av 
den nya Spårväg Syd är en viktig strategisk satsning för att främja hållbar 
stadsutveckling och möta framtidens behov.  

Den nya Spårväg Syd kommer att förbättra tillgängligheten till Segeltorp, 
vilket gör det till ett än mer attraktivt område för boende. Med effektiv och 
pålitlig kollektivtrafik blir det enklare för invånarna att pendla till arbete, 
skolor och andra aktiviteter. Detta minskar behovet av bilresor, vilket i sin 
tur minskar trafikstockningar och miljöpåverkan. 

Stockholmsregionen står inför en betydande bostadsbrist. Genom att 
omvandla Segeltorps industriområde till ett område med blandad 
bebyggelse kan man skapa nya bostäder och därmed bidra till att möta den 
höga efterfrågan. Detta är särskilt viktigt för att ge unga människor, familjer 
och andra grupper möjlighet att hitta lämpliga bostäder i ett växande 
storstadsområde. 

Att integrera bostäder i områden som traditionellt varit industriella är ett 
exempel på hållbar stadsutveckling. Det gör det möjligt att utnyttja redan 
befintlig infrastruktur och samtidigt minska trycket på att exploatera 
grönytor och naturmark. Genom en noggrant planerad utveckling kan man 
skapa en balans mellan bebyggelse och grönområden, vilket bidrar till en 
bättre livskvalitet för invånarna. 

Genom att skapa bostäder i nära anslutning till kollektivtrafik kan man 
också främja social integration. Människor från olika socioekonomiska 
bakgrunder får möjlighet att bo i samma område, vilket kan bidra till en mer 
sammanhållen och diversifierad samhällsstruktur. Nya offentliga platser och 
grönområden kan designas för att uppmuntra gemenskap och sociala 
aktiviteter. 

En modern spårväg som Spårväg Syd erbjuder en framtidssäkrad lösning för 
transportbehov. Den förväntade ökningen i antalet invånare och 
arbetstillfällen i området kräver en infrastruktur som kan hantera en större 
befolkningsmängd på ett hållbart sätt. Spårvägssystemet är ett miljövänligt 
alternativ som minskar koldioxidutsläppen jämfört med biltrafik. 

Sammanfattningsvis, utvecklingen av Segeltorps industriområde med 
bostäder i samband med den nya Spårväg Syd är ett strategiskt beslut som 
kommer att ge långsiktiga fördelar. Genom att kombinera effektiv 
kollektivtrafik, nya bostäder, och hållbar stadsutveckling, kan området bli 
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en modell för framtidens stadsplanering som främjar både social och 
ekonomisk hållbarhet. 

För att dessa positiva effekter ska bli aktuella krävs dock att man i 
planeringen av det nya området tar höjd för att Spårvägen går igenom 
området, och inte endast stannar till i den ena yttre änden. Moderaternas 
hållning har från start varit att spårvägen måste komma Huddingeborna och 
Segeltorpsborna till del om det nya området ska vara med och bekosta den. 
Givet att etapp två av spårvägen troligen ligger en bit in i framtiden bör 
kommunen därför inte begränsa sig till att planera efter ett oönskat scenario 
idag, när lösningar på utmaningar och dragningar kan gå att finna innan 
etapp två blir verklighet.  

För att spårvägen i sin tur ska kunna bli verklighet på bästa möjliga sätt, 
utan att orimligt belasta befintliga Huddingebor, krävs att medfinansieringen 
från aktörerna som utvecklar Segeltorp industriområde är så hög som 
möjligt. Fullständig dominans av bostads- eller äganderätter blir därmed det 
enda alternativ som är tänkbart när området ska utvecklas givet nuvarande 
modell för medfinansiering. Allt annat vore att skjuta notan till de befintliga 
Huddingeborna som i stor utsträckning inte erhåller samma nytta av den nya 
spårvägen.  

Avslutningsvis bör konstateras att Spårväg Syd är en absolut förutsättning 
för detta planprogram och utveckling, då om spårvägen mot hopp och 
förmodan skulle utgå ser vi en mycket annorlunda utveckling för denna 
plats.  

 

Love Bergström (M)  
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/813 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 23 Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun, 
JM AB och Vincero AB avseende planprogram för 
Segeltorps industriområde 

Avsiktsförklaringen hänger samman med beslutet om planuppdrag för Segeltorps 
industriområde. Då Sverigedemokraternas yrkande om återremiss för 
planprogrammet föll bör avsiktsförklaringen hanteras utifrån att beslut om 
planuppdrag för Segeltorps industriområde är fastslaget, varpå vi inte yrkar på 
återremiss i detta ärende. 

Felix Byström  Martin Nigals 

Sverigedemokraterna Sverigedemokraterna 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/813. KS 
2024/796 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 23 Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun, JM 
AB och Vincero AB avseende planprogram för Segeltorps 
industriområde 

Från Vänsterpartiets sida ser vi positivt på att Segeltorps industriområde 
omvandlas till en ny stadsdel med bostäder och närservice. Vi menar att 
området är väl valt för en ny stadsdel och att det kommer bli ett välkommet 
tillskott för kommundelen. De verksamheter som idag finns i området 
kommer också i huvudsak kunna inrymmas i andra områden runt om i 
kommunen. I sammanhanget vill vi poängtera att vi anser att området i 
första hand bör bestå av hyresrätter. Det finns goda och uppskattade 
möjligheter att använda sig av hyresrätt som upplåtelseform även för 
exempelvis radhus och parhus. Detta finns det exempel på i städer som 
Göteborg och Malmö, men även på närmare håll som i Spånga och Skogås. 
Menar man allvar med att Huddinge ska ha blandade upplåtelseformer är 
Segeltorp ett givet område där det behövs fler hyresrätter. 
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 24  Planbesked för Tjäderstigen i Trångsund 

Diarienummer: KS-2024/437 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen lämnar ett positivt planbesked avseende planläggning av del av 

fastigheten Västra Skogås 1:2 samt del av Jokern 6 utmed Tjäderstigen i 

Trångsund. 

Sammanfattning 

Stockholms kooperativa bostadsförening (SKB) har efter dialog med kommunen 

lämnat in begäran om planbesked för utveckling av bostäder på del av fastigheten 

Västra Skogås 1:2, Nytorp 2:5 samt del av Jokern 6 utmed Tjäderstigen i 

Trångsund. Ansökan inkom och var komplett den 11 mars 2024. 

Efter dialog med exploatören har Nytorps 2:5 undantagits från det område som 

föreslås för planutredning. Ytan uppmäter därmed ca 10 300 m² och omfattar 

fastigheterna Västra Skogås 1:2 som idag ägs av kommunen och Jokern 6 som ägs 

av Huddinge Samhällsfastigheter AB. Projektet bygger således på att koncernens 

mark anvisas till exploatören. 

Ansökan avser planläggning som möjliggör uppförandet av ca 90 bostäder 

uppdelat i tre flerbostadshus. 

Förvaltningen ser positivt på förslaget som går väl i linje med kommunens 

översiktsplan samt riktlinjer för planbesked. I synnerhet för att förslaget 

kompletterar Trångsunds bostadsbestånd avseende storlekar och 

upplåtelseform.  Förvaltningen understryker vikten av att tillkommande 

bebyggelse anpassas till befintlig kulturmiljö i enlighet med slutsatserna i 

genomförd kulturmiljöutredning. Därutöver rekommenderas att förslaget 

påverkan på befintliga naturmiljön samt samspel med områdets gång- och 

cykelnät studeras vidare i planarbetet. Förvaltningen föreslår ett positivt 

planbesked. 

Yrkanden 

Felix Byström (SD) yrkar bifall till bilagt yrkande om negativt planbesked från 

Sverigedemokraterna. 

Emil Högberg (S) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot yrkandet om negativt 

planbesked från Sverigedemokraterna och finner att kommunstyrelsen bifaller 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservationer 

Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för yrkandet om negativt planbesked från Sverigedemokraterna. 

Särskilt yttrande 

Love Bergström (M) och Karl Henriksson (KD) anmäler ett gemensamt särskilt 

yttrande som biläggs protokollet. 

Cecilia Nordin (DP) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-06-12 § 9  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Planbesked för Tjäderstigen  

3. Följebrev  

4. Bilaga 2. Skissutredning - begäran om planbesked  

5. Bilaga 3, Presentation Byggaktör - SKB 

Beslutet skickas till 

Stockholms Kooperativa Bostadsförening 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/437 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 24 Planbesked för Tjäderstigen i Trångsund 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen lämnar ett negativt planbesked avseende planläggning av del 
av fastigheten Västra Skogås 1:2 samt del av Jokern 6 utmed Tjäderstigen i 
Trångsund. 

Motivering 
Medan Sverigedemokraterna instämmer i att den del av Tjäderstigen som 
ansökan om planbesked omfattar bör rustas upp för att skapa en mer attraktiv 
och trygg gatumiljö delar vi inte förvaltningens uppfattning om att den föreslagna 
bebyggelsen inte påverkar de kulturhistoriska värdena negativt. 

Flerbostadshus med en föreslagen höjd på 4–6 våningar leder inte till en 
omsorgsfull anpassning till de befintliga villorna längs Backslingan öster om 
området. Det är vidare svårt att se att förslaget leder till något nämnvärt 
bevarande av naturmark och träd i området. 

Småskalig bebyggelse av enbostadshus lämpar sig bättre på platsen. Det skulle 
bevara en större del av den höjdskillnad som i dag finns och därmed även bidra till 
att bevara kulturmiljön i högre utsträckning, samtidigt som det bemöter det stora 
behovet av fler småhus i kommunen. 

Därutöver ägs marken i ansökan för planbeskedet av Huddinge kommun och 
Huddinge Samhällsfastigheter AB vilket ger kommunen stor rådighet över 
gestaltning för kommande byggnation vilket Sverigedemokraterna anser bör 
nyttjas för att säkerställa att det blir en passande övergång mellan de 
omkringliggande villaområdena och flerbostadshusen. 

 

 

 

 

 

 

 

Felix Byström    Martin Nigals 

Sverigedemokraterna   Sverigedemokraterna 
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Datum: 2024-06-19  

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 24 Planbesked för Tjäderstigen i Trångsund 

Drevvikenpartiet ser fram emot utvecklingen längs med Tjäderstigen. Detta 

är särskilt viktigt eftersom flera tråkigheter har skett på denna ödsliga plats, 

såsom bilbränder och droghandel. Genom denna byggnation kommer fler 

ögon att riktas mot gatan, vilket bidrar till att stärka tryggheten i Trångsund. 

Vi ser positivt på att den ökade närvaron av människor som kan avskräcka 

brottslig verksamhet och skapa en mer levande och säker miljö för 

invånarna. Det är viktigt för oss att Trångsund blir en tryggare plats. 

Drevvikenpartiets enda farhåga är att huskropparna kan bli för höga i 

förhållande till villaområdet. Detta är inte önskvärt ur ett ljusperspektiv, då 

vi vill undvika att skuggning påverkar de befintliga bostäderna negativt. Vi 

är måna om att bevara den nuvarande boendemiljöns kvalitet och säkerställa 

att nya byggnader integreras harmoniskt med den omgivande bebyggelsen. 

Vi kommer därför att noggrant följa utvecklingen av projektet för att 

säkerställa att dessa aspekter beaktas och att skuggning undviks. Vår 

målsättning är att hitta en balans där ny bebyggelse bidrar till trygghet och 

trivsel utan att kompromissa med de befintliga invånarnas boendekvalitet. 

För varje projekt kan vi skapa en utveckling som gynnar hela Trångsund 

och gör det till en ännu bättre plats att bo på. 

Cecilia Nordin (DP) 

Oppositionsråd 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/437.313 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 24 Planbesked för Tjäderstigen i Trångsund 

Vi välkomnar att det aktuella området längs Tjäderstigen i Trångsund 

bebyggs. Området är kollektivtrafiknära och lämpar sig för flerbostadshus. 

Ny bebyggelse här kan göra den befintliga vägen både tryggare och 

trivsammare och det finns heller inga större naturvärden i området som 

riskeras.  

Vi ser mycket positivt på att Stockholms kooperativa bostadsförening 

(SKB) får möjlighet att utveckla området, eftersom de producerar bostäder 

med en upplåtelseform som saknas i Trångsund och för övrigt även i övriga 

delar av Huddinge kommun, nämligen kooperativa hyresrätter. Inriktningen 

med en hög andel stora lägenheter är även den mycket välkommen.  

Att bygga sexvåningshus längs en gata som idag har villor och annan 

bebyggelse i maximalt två plan tycker vi dock är överdrivet. Vi skulle hellre 

se att området utvecklas med hus i maximalt fyra våningar, vilket vi 

bedömer fungerar bättre som en övergång mellan flerfamiljshusen (i fyra 

våningar) väster om planområdet och den låga bebyggelsen norr, söder och 

öster om planområdet. Alternativt skulle delen närmast villabebyggelsen 

kunna utgöras av stadsradhus, vilket även det är en boendeform som i hög 

grad saknas i kommunen. 

Love Bergström (M)   Karl Henriksson (KD) 
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§ 25  Remiss av betänkandet "En enklare hantering av 
vattenfrågor vid planläggning och byggande" (SOU 
2023:72) 

Diarienummer: KS-2024/418 

Kommunstyrelsens beslut 

Bifogat yttrande till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterad den 

7 maj 2024, bilaga 1, överlämnas till Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 

som Huddinge kommuns yttrande över remissen av betänkandet ”En enklare 

hantering av vattenfrågor vid planläggning och byggande” (SOU 2023:72). 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har fått betänkandet ”En enklare hantering av vattenfrågor vid 

planläggning och byggande” (SOU 2023:72) på remiss. 

Ärendet är samberett med Miljö- och bygglovsförvaltningen. Samberedande 

förvaltningar anser att de förslag som presenteras innebär att vattenfrågorna till 

viss del blir enklare att hantera, att vissa förslag tydliggör regelverket och att 

regleringen i olika lagar samordnas på ett bättre sätt. Det finns dock frågor som 

fortsatt kommer att vara otydliga när det gäller ansvar och samordning av frågor 

gällande vatten vid planläggning och byggande. Detta gäller särskilt 

gränsdragning och ansvarsfördelning mellan VA-huvudman och kommunen. 

I utredningens inledande kapitel nämns att kommuner upplever nuvarande 

lagstiftning som otydlig. Utredningens syfte är därmed att skapa tydlighet och 

effektivitet vid hantering av vattenfrågorna i planläggning och byggande.  

Kommunstyrelsens förvaltning delar bilden av att vattenfrågor får ett stort fokus 

inom samhällsbyggnadsprocessen och kräver mycket resurser. Frågorna skapar 

ofta intressekonflikter som förlänger planprocessen. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-06-12 § 10  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Remiss av betänkandet En enklare hantering av 

vattenfrågor vid planläggning och byggande (SOU 2023,72)  

3. Bilaga 1, Yttrande, KS, Remiss av betänkandet En enklare hantering av 

vattenfrågor vid planläggning och byggande (SOU 2023,72)  

4. Remissmissiv 

Beslutet skickas till 

Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 

Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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§ 26  Remiss inför trafikförändringar i SL- och WÅAB-trafiken 
2024/2025 (T25), svar på remiss från Trafikförvaltningen 

Diarienummer: KS-2024/635 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande Remiss 

inför trafikförändringar i SL-trafiken 2024/2025 (T25) enligt bilaga 1 till 

tjänsteutlåtande daterat den 7 maj 2024 med följande tillägg/ändringar: 

1. Ändringar i andra stycket under rubriken Buss i yttrandet (tillägg i kursiverat) 

"Kommunen noterar samtidigt ett antal konsekvenser som föreslagen lösning 

innebär, och vill särskilt påpeka försämringen som innebär att 

direktkopplingen mellan Huddinge station och Björnkulla tas bort. Detta 

medför exempelvis att resenärer från Björnkulla/Visättra som ska åka till 

målpunkter efter Huddinge sjukhus, däribland Huddinge station, behöver byta 

buss alternativt byta till pendeltåg i Flemingsberg. För resenärer som redan 

har ett byte i Huddinge centrum är detta en betydande försämring som 

påverkar kollektivtrafikens attraktivitet och konkurrenskraft negativt. Ett 

konkret exempel på resenärer som drabbas är i relationen Solgård-Björnkulla 

där det, om linje 712 dras in, krävs två byten för att exempelvis ta sig mellan 

Södertörns friskola och Solgård. Även tillgängligheten till Visättra/Björnkulla 

för de som bor i centrala Huddinge försämras. Därför vill kommunen att en 

direktförbindelse ska finnas kvar. Kommunen vill i andra hand att 

trafikförvaltningen ser över möjligheten att erbjuda direktresa mellan 

Huddinge station till Björkulla (via Solgård) för elever på Södertörns friskola 

som ett komplement (förstärkningsturer morgon och eftermiddag) till 

föreslagen paketlösning. 

2. Tillägg i slutet av stycke 5 under rubriken Buss i yttrandet “I och med att 

restiden med direktbuss mellan den östra kommundelen och Flemingsberg 

förlängs vill kommunen att möjligheten att skapa en kompletterande snabb 

bussförbindelse mellan Skogås/Trångsund/Farsta strand och Flemingsberg ses 

över.” 

3. Ett nytt stycke 4 under rubriken Trafikutbud på sikt i yttrandet “Kommunen 

ser behov av en genomgång av busstrafikeringen i Solgård, Hörningsnäs, 

Högmora och Myrängen med målet att åstadkomma förslag på snabba, 

direkta förbindelser som motsvarar befolkningens resebehov. Även bättre 

förbindelser mellan Glömsta och Stuvsta genom Fullersta skulle skapa 

förutsättningar för fler kollektivtrafikresor i områden med stort bilberoende.” 

4. Ett nytt stycke 1 under rubriken Övrigt i yttrandet “Huddinge kommun vill att 

Region Stockholm undersöker förutsättningarna att inkludera annan trafik 

som exempelvis Mälartågs trafik i SL-taxan.” 
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Sammanfattning 

Trafikförvaltningen, Region Stockholm har sänt över den årliga remissen med en 

bruttolista med förslag på trafikförändringar i SL-trafiken inför tidtabellsskiftet 

december 2024. Trafikförvaltningen efterfrågar nu synpunkter på och 

prioriteringar av förslagen utifrån den kunskap, erfarenhet och lokalkännedom 

som finns i bland annat kommunerna. 

I remissen presenterar trafikförvaltningen förslag på trafikförändringar. 

Förändringsförslagen innefattar en paketlösning innehållandes trafikförändringar 

för buss på linje 712, 713, 740, 740X, 742 samt 726. I övrigt föreslås i remissen 

inga förändringar för pendeltåg. Inga förändringar med betydelse för Huddinge 

föreslås heller för tunnelbana. 

Kommunstyrelsens förvaltning ser positivt på att trafiken i Flemingsberg 

effektiviseras. Samtidigt noteras att förslagen medför konsekvenser för resenärer i 

vissa reserelationer. Förvaltningen lyfter särskilt att direktrelationen mellan 

Björnkulla – Visättra – Huddinge station försvinner i samband med att linje 712 

föreslås dras in. Detta innebär att resenärer i relationen behöver byta till antingen 

buss eller pendeltåg i Flemingsberg vilket ger längre total restid. När avgångarna 

med linje 740X konverteras till linje 740 så tappas direktkopplingen mellan 

exempelvis Glömsta och Kvarnbergsplan vilket är negativt för skolelever.  

Förvaltningen bedömer dock att föreslagen paketlösning för busstrafiken medför 

flera positiva effekter som sammantaget ger en godtagbar helhet. Samtidigt 

förutsätter Huddinge kommun att befintligt utbud anpassas för att säkerställa 

tillgängligheten till de skolor som påverkas av föreslagna trafikförändringar samt 

att goda bytesmöjligheter tillskapas för att minska negativa effekter.  

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S), Emil Högberg (S) och Tomas Selin (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med tilläggen enligt bilagt ordförandeförslag. 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till bilagt tilläggsyrkande från Vänsterpartiet. 

Emil Högberg (S) yrkar avslag till tilläggsyrkandet från Vänsterpartiet. 

Karl Henriksson (KD), Love Bergström (M) och Carl-Otto Engberg (L) lämnar 

först in bilagt tilläggsyrkande från Moderaterna, Liberalerna och 

Kristdemokraterna men jämkar sig sedan med ordförandeförslaget och yrkar då 

bifall till förvaltningens förslag till beslut med tilläggen enligt 

ordförandeförslaget. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag till 

beslut med tilläggen enligt ordförandeförslaget och finner att så är fallet. 
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Ordföranden ställer därefter tilläggsyrkandet från Vänsterpartiet mot avslag och 

bifall och finner att tilläggsyrkandet avslås. 

Reservationer 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-06-12 § 11  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Remiss inför trafikförändringar i SL- och WÅAB-

trafiken 2024-2025 (T25)   

3. Bilaga 1, KS, Yttrande KS svar på remiss T25   

4. Bilaga 2, KS, Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken (T25) 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 

Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/635.109 

Ärende 26 Remiss inför trafikförändringar i SL- och 
WÅAB-trafiken 2024/2025 (T25)

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande 

Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2024/2025 (T25) enligt bilaga 

1 till tjänsteutlåtande daterat den 7 maj 2024 med följande tillägg/ändringar: 

1. Ändringar i andra stycket under rubriken Buss i yttrandet (tillägg i gult)

Kommunen noterar samtidigt ett antal konsekvenser som föreslagen

lösning innebär, och vill särskilt påpeka försämringen som innebär att

direktkopplingen mellan Huddinge station och Björnkulla tas bort. Detta

medför exempelvis att resenärer från Björnkulla/Visättra som ska åka till

målpunkter efter Huddinge sjukhus, däribland Huddinge station, behöver

byta buss alternativt byta till pendeltåg i Flemingsberg. För resenärer som

redan har ett byte i Huddinge centrum är detta en betydande försämring

som påverkar kollektivtrafikens attraktivitet och konkurrenskraft

negativt. Ett konkret exempel på resenärer som drabbas är i relationen

Solgård-Björnkulla där det, om linje 712 dras in, krävs två byten för att

exempelvis ta sig mellan Södertörns friskola och Solgård. Även

tillgängligheten till Visättra/Björnkulla för de som bor i centrala

Huddinge försämras. Därför vill kommunen att en direktförbindelse ska

finnas kvar. Kommunen vill i andra hand att trafikförvaltningen ser över

möjligheten att erbjuda direktresa mellan Huddinge station till Björkulla

(via Solgård) för elever på Södertörns friskola som ett komplement

(förstärkningsturer morgon och eftermiddag) till föreslagen paketlösning.

2. Tillägg i slutet av stycke 5 under rubriken Buss i yttrandet “I och med att

restiden med direktbuss mellan den östra kommundelen och

Flemingsberg förlängs vill kommunen att möjligheten att skapa en

kompletterande snabb bussförbindelse mellan Skogås/Trångsund/Farsta

strand och Flemingsberg ses över.”

3. Ett nytt stycke 4 under rubriken Trafikutbud på sikt i yttrandet

“Kommunen ser behov av en genomgång av busstrafikeringen i Solgård,

Hörningsnäs, Högmora och Myrängen med målet att åstadkomma förslag

på snabba, direkta förbindelser som motsvarar befolkningens resebehov.

Även bättre förbindelser mellan Glömsta och Stuvsta genom Fullersta

skulle skapa förutsättningar för fler kollektivtrafikresor i områden med

stort bilberoende.”
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4. Ett nytt stycke 1 under rubriken Övrigt i yttrandet “Huddinge kommun

vill att Region Stockholm undersöker förutsättningarna att inkludera

annan trafik som exempelvis Mälartågs trafik i SL-taxan.”

Motivering 

Ovanstående förändringar som föreslås i förvaltningens förslag till yttrande 

bygger i huvudsak på de förslag som har lämnats in inför kommunstyrelsens 

sammanträde av Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna och som 

alla syftar till att skapa en attraktiv kollektivtrafik i hela kommunen.   

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/635.109 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 26 Remiss inför trafikförändringar i SL- och WÅAB-
trafiken 2024/2025 (T25), svar på remiss från 
Trafikförvaltningen 

Förslag till tilläggsbeslut

1.Yttrandet till Trafikförvaltningen kompletteras angående behovet av

direktförbindelse mellan Björnkulla/Visättra och centrala Huddinge.

2.Yttrandet till Trafikförvaltningen kompletteras angående behovet av

snabba direktförbindelser mellan Skogås/Trångsund och Flemingsberg.

3.Yttrandet till Trafikförvaltningen kompletteras angående behovet av nytt

linjenät som ger områden som Solgård, Hörningsnäs, Myrängen och

Högmora en acceptabel busstrafikering.

4.Yttrandet till Trafikförvaltningen kompletteras angående behovet av

direktförbindelse mellan Glömsta och Stuvsta.

5.Yttrandet till Trafikförvaltningen kompletteras angående behovet av att

Mälartågs trafik inom Stockholms län inkluderas i SL-kortet

Motivering 

I media har trafikregionrådet deklarerat att det är slut på besparingar och 

nedskärningar i kollektivtrafiken nu. Men för Huddinges del är 

regionledningen uppenbarligen villiga att göra ett undantag. Remissförslaget 

innebär en kraftig nedskärning i trafiken mellan Flemingsberg och centrala 

Huddinge. 

Särskilt allvarligt bedömer vi att förslaget att dra in direktförbindelsen 

mellan Björnkulla/Visättra och centrala Huddinge är. I Björnkulla finns 

bland annat Södertörns friskola, en friskola med ett brett 

upptagningsområde i kommunen, en boulehall som lockar inte minst 

pensionärer från hela kommunen och Huddinges enda finskspråkiga 

äldreboende. I Visättra finns bland annat ishallen Visättrahallen och 

fotbollsanläggningen på Visättra IP, där många föreningar från olika delar 

av kommunen tränar. Dessutom finns förstås många boende i området som 

behöver goda transportmöjligheter inte bara till Flemingsberg utan även till 

centrala Huddinge. Genom att behålla och utveckla buss 712 är det många 

resenärer som får ett byte mindre, vilket leder till att göra kollektivtrafiken 

till ett mer attraktivt alternativ. 

I förslaget kommer buss 742 ersätta buss 740 förbi Kyrkhagsvägen och 

Midsommarvägen. Enligt SLs reseplanerare innebär omvägen att resan 

mellan Huddinge station och Flemingsberg med buss 742 blir 3-5 minuter 



längre. Flemingsberg är en viktig målpunkt med sitt campus, 

universitetssjukhus och många arbetsplatser, och den kommer att bli ännu 

viktigare framöver. Buss 742 är förbindelsen från Skogås, Trångsund och 

Farsta strand till Huddinge och Flemingsberg, men redan idag tar bussen i 

högtrafik cirka 40 minuter mellan Trångsund och Flemingsberg medan 

pendeltåget – inklusive byte i Älvsjö – tar 30 minuter och bilen cirka 24 

minuter. Med 3-5 minuter ökad restid blir bussen ett ännu mindre attraktivt 

alternativ till bilen, medan tågresan med ett byte också har svårt att 

konkurrera. Trafikförvaltningen skulle därför behöva se över möjligheten att 

skapa en snabbare bussförbindelse mellan Skogås/Trångsund/Farsta strand 

och Flemingsberg, en linje 742X. 

Förra årets neddragningar på buss 705 har gett en helt oacceptabel brist på 

kollektivtrafik i stora delar av centrala Huddinge, inklusive Solgård, 

Hörningsnäs och Myrängen. Det skulle behövas en genomgång av hela 

busstrafikeringen i detta område med förslag på snabba, direkta förbindelser 

som motsvarar befolkningens resebehov. Även Högmora bör inkluderas i en 

sådan översyn, där även trafik med mindre fordon bör ses över som en 

möjlighet för att trafikförsörja områden som idag tvingas till ett starkt 

bilberoende. Ett absolut minimum borde vara att Högmora trafikeras av en 

buss under pendlingstider morgon och eftermiddag. 

I yttrandet till Trafikförvaltningen ser vi även ett behov av att lyfta behovet 

av bättre förbindelser mellan Glömsta och Stuvsta med buss. Idag är det 

alltjämt för dåliga kommunikationsalternativ med kollektivtivtrafik på 

sträckan och vi anser att dragning av en busslinje längs med sträckan 

Glömsta – Vistavägen – Källbrinksskolan – Stuvsta borde undersökas. 

Parallellt med pendeltågsnätet går även ett annat tågnät med Region 

Stockholm som en av ägarna, nämligen Mälartåg, som bland annat stannar i 

Flemingsberg. Det vore klokt om Mälartåg inkluderades i SL-biljetten inom 

Stockholms läns gränser, på samma sätt som sker i flera andra medverkande 

regioner. Från Flemingsberg skulle det medföra snabbare pendling till bland 

annat centrala Stockholm, Södertälje och Arlanda, vilket både skulle öka 

Flemingsbergs attraktivitet som arbetsplatsområde och bostadsområde och 

förbättra resiliensen i kollektivtrafiksystemet. 

Love Bergström (M)  Carl Otto Engberg (L)        Karl Henriksson (KD) 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/635.109 

YRKANDE
Kommunstyrelsen 

Ärende 26 Remiss inför trafikförändringar i SL- och WÅAB-
trafiken 2024/2025 (T25), svar på remiss från 
Trafikförvaltningen 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande 
Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2024/2025 (T25) enligt bilaga 
1 till tjänsteutlåtande daterat 7 maj 2024 med följande tillägg:
a) En skrivning läggs till om inrättande av en permanent busslinje som

förbinder centrala Huddinge med Stockholm city.

b) En skrivelse läggs till som beskriver de negativa konsekvenserna som det

får för barn och unga att ta sig till Källbrinks IP från Visättra, vilka nu måste

göra tre byten om buss 712 inte längre trafikerar Huddinge C. Fler föräldrar

måste därmed vara bilburna och skjutsa barn till och från träningar för att de

ska kunna ta del av en meningsfull fritid.

Bakgrund 
Det är i grunden positivt att det i remissen inte föreslås några förändringar i 

pendeltågstrafiken och inte heller något som närmare rör Huddinges del av 

tunnelbanenätet. Dock menar vi att förslaget till nya trafiklösningar för 

bussnätet kommer drabba många Huddingebor negativt.  

Vi motsätter oss att nedläggningen av buss 712, som nu sker precis när 

turtätheten börjar harmonisera med reseunderlaget och 

pendeltågskommunikationerna på ett relativt bra sätt. Det kommer drabba 

många av de boende i Visättra och deras möjligheter att ta sig smidigt till 

Huddinge centrum. Det innebär också att barn och unga som tidigare kunde 

åka med 704 från Björnkulla-Fruängen till Källbrinks IP, idag behöver göra 

1–2 byten sedan den busslinjen drogs in, men med det nya förlaget kommer 

få göra ännu fler byten om busslinje 712 inte längre trafikerar Huddinge C. 

Vidare menar vi att Huddinge kommun i större utsträckning borde försvara 

busslinje 726 som bara föreslås stanna på Diagnosvägen och Ortopedvägen i 

högtrafik. Detta riskerar att försämra Flemingsbergsbornas 

kommunikationer in mot centrala Stockholm. Vänsterpartiet har också länge 

lyft vikten av att vikten av att föreslå en permanent bussförbindelse mellan 

Huddinge centrum och centrala Stockholm som ett komplement när 

pendeltåget har trafikstörningar. Detta ser vi som nödvändigt med hänsyn 

till att pendeltågets driftsäkerhet är under all kritik.  

Vänsterpartiet beklagar även neddragningen av turtätheten på busslinje 705 

som är en direkt försämring för äldre, elever och boende som är beroende av 
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den. 

Vi anser att det är positivt att man i förslaget till remissvar lyfter frågan om 

skip-stop och att detta drabbar våra boende i Trångsund och Skogås som i 

större utsträckning väljer bilen framför kollektivtrafiken mot bakgrund av de 

få avgångarna under rusningstrafik.  

Nujin Alacabek Robert Forsman 
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§ 27  Samverkansavtal för anläggande och drift av 
återvinningsstationer 

Diarienummer: KS-2023/2730 

Kommunstyrelsens beslut 

Samverkansavtal för anläggande och drift av återvinningsstationer mellan 

Huddinge kommun och SRV återvinning AB godkänns i enlighet med 

kommunstyrelsens förvaltningstjänsteutlåtande daterat den 13 maj 2024.  

Sammanfattning 

Med anledning av ändrad lagstiftning har SRV återvinning AB (SRV) tilldelats 

ansvaret att ta över renhållningsansvaret på kommunens återvinningsstationer. 

Parterna har tagit fram ett förslag till samverkansavtal gällande anläggning och 

drift av återvinningsstationer, se bilaga. SRV ansvarar bland annat för 

återvinningscentraler samt för insamling och hantering av hushållsavfall i 

kommunen. Ramavtalet ger förutsättningarna för SRV:s rätt att nyttja kommunens 

mark för att uppföra återvinningsstationer och därmed ta ansvaret för insamlingen 

av hushållens förpackningsavfall. Totalt rör det sig om cirka 30 

återvinningsstationer runt om i kommunen. 

Jäv 

Emil Högberg (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. Eeva 

Laine (S) träder in som tjänstgörande ersättare under ärendet. 

Hampus Holmgren (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 

Diana Molinsky (M) träder in som tjänstgörande ersättare under ärendet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-06-12 § 12  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Ramavtal för anläggande och drift av 

återvinningsstationer  

3. Bilaga 1, KS, ÅVS_avtal_Huddinge_kommun_reviderad  

4. Bilaga 1,_underbilaga 1, KS, ÅVS_avtal_bilaga_ 2_reviderad (2)  

5. Bilaga 1, _underbilaga 2, KS, Huddinge kommun bilaga 1 ÅVS förteckning 

Beslutet skickas till 

SRV återvinning AB 
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§ 28  Övriga frågor 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar den övriga informationen till protokollet. 

Sammanfattning 

Kommundirektören ger kommunstyrelsen följande övrig information: 

Kommunstyrelsen i Huddinge kommun fattade den 6 mars 2024 beslut om 

direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2024 års stämma för Stockholm 

Vatten och Avfall AB (SVOA). SVOA:s revisorer har därefter föreslagit att 

styrelsen och tidigare verkställande direktör (VD) ska beviljas ansvarsfrihet, och 

granskningar av bolaget som har skett har kommit till samma slutsats. Styret i 

Stockholms stad har nu lagt fram ett ordförandeförslag om att tidigare VD för 

SVOA inte ska beviljas ansvarsfrihet. Huddinge kommun har utrett frågan och 

står fast vid att rösta för att bevilja ansvarsfrihet, vilket står i linje med 

revisorernas, tjänstepersonernas och granskningarnas förslag. 
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§ 29  Tilläggsavtal till exploateringsavtal mellan Huddinge 
kommun och Huddinge Samhällsfastigheter AB avseende 
möjlighet för exploatören att bygga ut allmän platsmark 

Diarienummer: KS-2024/1028 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Tilläggsavtal till det mellan Huddinge kommun och Huddinge 

Samhällsfastigheter AB den 15 juni 2023 undertecknade exploateringsavtalet 

rörande fastigheten Paradisbacken 33 i kommundelen Sjödalen godkänns i 

enlighet med bilaga till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 5 juni 2024 

2. Uppdraget för kommunstyrelsens förvaltning enligt punkten 2 i det av 

kommunstyrelsen den 15 mars 2023, § 8, fattade beslutet att genomföra 

allmänna anläggningar (grovplaneringsentreprenaden) inom detaljplanen 

(KS-2021/2482) ska inte längre gälla, varvid uppdraget i stället ges till 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 

Sammanfattning 

Den 15 juni 2023 undertecknade kommunen ett exploateringsavtal med Huddinge 

Samhällsfastigheter AB (exploatören), vilket reglerar marköverlåtelser, ekologisk 

kompensation samt kostnadsansvar för ut- och ombyggnaden av allmänna 

anläggningar inom planområdet framtida överlåtelse av mark mellan parterna 

samt förutsättningarna för genomförandet av detaljplanen. 

Den 5 maj godkände kommunstyrelsen exploateringsavtalet (KS-2022/1496) och 

den 15 maj 2023 antogs detaljplanen av kommunfullmäktige. Detaljplanen fick 

laga kraft 7 november 2023 efter att ha överklagats till mark- och 

miljööverdomstolen. 

Syftet med tilläggsavtalet är att ge möjlighet för exploatören att bygga ut allmän 

platsmark inom planområdet (grovplaneringsentreprenaden). I tilläggsavtalet till 

exploateringsavtalet ersätts stycke A Allmänna anläggningar i § 13 Utförande av 

områdesspecifika allmänna anläggningar och § 25 Samordning i 

exploateringsavtalet med §§ 3–5 i tilläggsavtalet. I övrigt fortsätter stycke B 

Anläggningar inom kvartersmark, i § 13 Områdesspecifika allmänna 

anläggningar och exploateringsavtalet att gälla i sin helhet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-06-12 § 17  

2. Tjänsteutlåtande KS, Tilläggsavtal mellan Huddinge kommun och Huddinge 

Samhällsfastigheter AB  

3. Bilaga, KS, Tilläggsavtal Huddinge kommun och Huddinge 

Samhällsfastigheter AB 



 51 (53) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 19 juni 2024 

 
 
 

 

 
 

Beslutet skickas till 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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§ 30  Entledigande av styrelseledamot 

Diarienummer: KS-2024/1133 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Lars-Göran Sander entledigas från uppdraget som styrelseledamot tillika 

ordförande för Huddinge Samhällsfastigheter AB. 

Sammanfattning 

Tomas Selin (C) har väckt ett nämndinitiativ innehållandes följande bakgrund: 

Enligt 8 kap. 14 § ABL upphör ett uppdrag som styrelseledamot i förtid om den 

som utsett honom eller henne anmäler att uppdraget skall upphöra. 

Enligt Bolagsordningen för Huddinge Samhällsfastigheter AB, 8 §, 2 st. är det 

Huddinge kommunfullmäktige som väljer ledamöter och suppleanter samt bland 

dessa ordförande. Bolagsstämman beslutar inte om valet men enligt 

bolagsordningens 12 § ska anteckning om Huddinge kommunfullmäktiges val av 

ordförande behandlas på årsstämman, se bolagsordningens 12 § punkt 8. Eftersom 

det är fullmäktige som har valt ledamoten är det fullmäktige som beslutar om 

entledigande. Val av ledamöter och suppleanter (och även ordförande och vice 

ordförande) kan ske utan beredning. 

Centerpartiet väcker därför ett nämndinitiativ i kommunstyrelsen, vilket senare 

ska behandlas av kommunfullmäktige. Med hänvisning till 8 kap. 14 § ABL 

föreslår vi kommunfullmäktige att entlediga Lars-Göran Sander från uppdraget 

som styrelseledamot tillika ordförande för Huddinge Samhällsfastigheter AB. 

Det är fullmäktige som valt och därför entledigar styrelseledamoten. Ledamoten 

är vald efter nominering av Centerpartiet. Det är också därför det är Centerpartiet 

väcker initiativet om entledigande. 

Så snart fullmäktige har hanterat ärendet bör styrelsen för Huddinge 

Samhällsfastigheter AB informeras, och ändringen anmälas hos Bolagsverket. 

Enligt bolagsordningen ska anteckning om fullmäktiges val av ordförande 

behandlas på nästkommande årsstämma. 

Yrkanden 

Tomas Selin (C) yrkar bifall till bilagt nämndinitiativ från Centerpartiet. 

Beslutsgång 

Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Cecilia Nordin (DP), Carl-Otto 

Engberg (L), Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) 

meddelar att de inte deltar i beslutet. 
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Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller nämndinitiativet och finner att 

så är fallet. 

Beslutsunderlag 

1. Ärende 30, KS, NI (C) Entledigande av styrelseledamot 
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Datum: 2024-06-19 
Diarienummer: KS-2024/1133 

NÄMNDINITIATIV 
Kommunstyrelsen 

Ärende 30 Entledigande av styrelseledamot 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige 

Lars-Göran Sander entledigas från uppdraget som styrelseledamot tillika 
ordförande för Huddinge Samhällsfastigheter AB. 

Bakgrund 
Enligt 8 kap. 14 § ABL upphör ett uppdrag som styrelseledamot i förtid om 
den som utsett honom eller henne anmäler att uppdraget skall upphöra. 

Enligt Bolagsordningen för Huddinge Samhällsfastigheter AB, 8 §, 2 st. är 
det Huddinge kommunfullmäktige som väljer ledamöter och suppleanter 
samt bland dessa ordförande. Bolagsstämman beslutar inte om valet men 
enligt bolagsordningens 12 § ska anteckning om Huddinge 
kommunfullmäktiges val av ordförande behandlas på årsstämman, se 
bolagsordningens 12 § punkt 8. Eftersom det är fullmäktige som har valt 
ledamoten är det fullmäktige som beslutar om entledigande. Val av 
ledamöter och suppleanter (och även ordförande och vice ordförande) kan 
ske utan beredning. 

Centerpartiet väcker därför ett nämndinitiativ i kommunstyrelsen, vilket 
senare ska behandlas av kommunfullmäktige. Med hänvisning till 8 kap. 14 
§ ABL föreslår vi kommunfullmäktige att entlediga Lars-Göran Sander från 
uppdraget som styrelseledamot tillika ordförande för Huddinge 
Samhällsfastigheter AB. 

Det är fullmäktige som valt och därför entledigar styrelseledamoten. 
Ledamoten är vald efter nominering av Centerpartiet. Det är också därför 
det är Centerpartiet väcker initiativet om entledigande. 

Så snart fullmäktige har hanterat ärendet bör styrelsen för Huddinge 
Samhällsfastigheter AB informeras, och ändringen anmälas hos 
Bolagsverket. Enligt bolagsordningen ska anteckning om fullmäktiges val 
av ordförande behandlas på nästkommande årsstämma. 

 

Tomas Selin 
Gruppledare Centerpartiet 
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